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Technische vragen bij de Kadernota 2023 

 

Raadsfractie Algemeen Belang (AB) 
 
Technische vragen bij kadernota 2023 
 
Algemeen: 
 
4.1 Programma Veiligheid, Toezicht en Handhaving  
 
4.1.1 Beveiliging kerststad “crowdmanagement / verkeersmanagement”  
 
In 2022 is uit de aanbesteding van de onderdelen ‘crowdmanagement’ en ‘verkeersmanagement’ 
gebleken dat de kosten hoger liggen dan geraamd. Dit door een toename van de personele kosten 
en een stijging van de materiaalkosten. Verzocht wordt het budget voor ‘crowdmanagement’ en 
‘verkeersmanagement’ (kerstparade en gemeentegrot) vanaf 2023 structureel te verhogen met 
€ 136.000. In de meerjarenraming, jaarschijf 2024, is deze post nu opgenomen voor € 227.000. Dit 
wordt dan € 363.000, vanaf 2024. Opgemerkt wordt dat uit de aanbesteding in 2023 moet blijken of 
dit budget daadwerkelijk toereikend is.  
 
AB.K.01 Vraag: Waar is het bedrag van € 136.000 op gebaseerd? Gaarne een onderbouwing. Is het 
slim het bedrag al te noemen in het openbaar terwijl de aanbesteding nog moet plaats vinden? Stel 
het bedrag van € 136.000 blijkt ontoereikend wanneer tijdens de aanbesteding in 2023 blijkt dat de 
kosten hoger uitvallen, tot welk maximaal bedrag wil het College structureel het budget verhogen? 
 

Beantwoording college 

 
Crowdmanagement ziet op kerstparade en verkeersmanagement ziet op alle kerststadactiviteiten. 
 
Het bedrag is gebaseerd op de kosten die gemaakt zijn in het jaar 2022, verhoogd met een 
inflatiecorrectie. De aanbestedingen voor het jaar 2023 zijn al gestart (nog niet gegund), bij de 
inschrijvingspartij van verkeersmanagement is al bekend dat de kosten nagenoeg gelijk zijn aan het 
jaar 2022. De verwachting is dat dit voor crowdmanagement ook geldt, aangezien de plannen niet 
gewijzigd zijn. 
 

 
4.1.2 Opstellen beleidsplan VVTH  
 
Het opstellen van een Beleidsplan VVTH is een wettelijke verplichting waar de gemeente iedere vier 
jaar uitvoering aan moet geven. Het huidige beleidsplan geldt tot en met 2024. In 2024 moet een 
nieuw beleidsplan opgesteld worden. Het advies is om dit beleidsplan in samenwerking met een 
externe partij op te stellen. De externe advieskosten worden geraamd op € 30.000. Voorgesteld 
wordt om dit bedrag in 2024 ter beschikking te stellen als incidenteel projectbudget.  
 
AB.K.02 Vraag: Waar is het Beleidsplan VVTH 2020 uit betaald en waar is de raming van € 30.000 op 
gebaseerd, gaarne een onderbouwing. 
 

Beantwoording college 

 
Het beleidsplan VVTH 2020 is vastgesteld in de collegevergadering van 18 februari 2020 en is ter 
kennisname aangeboden aan de commissie ABA van 23 maart 2020 en de raadsvergadering van 
6 april 2020. Uit deze stukken blijkt niet op welke wijze het beleidsplan destijds tot stand is 
gekomen. Nb. Deze commissievergadering en raadsvergadering zijn destijds niet doorgegaan omdat 
dit samenviel met de beginperiode van Covid-19. 
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4.1.3 Onderzoek formatieplaats OOV  
 
De formatie voor Openbare Orde en Veiligheid (OOV) van onze gemeente staat al een aantal jaren 
formeel voor 1,0 fte opgenomen in de begroting. We kennen grootstedelijke problematieken op het 
gebied van openbare orde en veiligheid. Bovendien zien we door toenemende ondermijning een 
grotere werklast ontstaan in zeer complexe dossiers. Daarnaast is de OOV-organisatie kwetsbaar. De 
komende tijd gaan wij onderzoeken of de formatie-uitbreiding behoeft. Richting begrotings- 
vergadering kunnen wij u hier nader over informeren.  
 
AB.K.03 Vraag: Onlangs hebben we een uitgebreide presentatie gehad over de Formatie op 
Veiligheid en Handhaving. Daar is dit tekort niet aan de orde gekomen? Waarom niet?  Hoe hoog is 
dit budget nog per 01-07-2023 en hoe hoog zijn de geraamde kosten nu voor dit punt? 
Zijn het structurele zaken of incidentele zaken die hier spelen? Incidenteel zou ook kunnen worden 
bij geplust (tijdelijk) uit het inhuurbudget. Hoe hoog is dit budget nog per 01-07-2023 en hoe hoog 
zijn de geraamde kosten nu voor dit punt? 
 

Beantwoording college 

 
Uit het onderzoek V-VTH van midden 2022 is dit knelpunt in formatie inderdaad niet expliciet aan 
de orde gekomen. Door externe en interne ontwikkelingen is het afgelopen half jaar de 
kwetsbaarheid van de huidige formatie OOV echter nadrukkelijk aan het licht gekomen. Juist om te 
toetsen of dit een tijdelijk dan wel structureel knelpunt betreft zullen we dit onderzoeken. De 
overige vragen op dit punt, waaronder de vraag of het knelpunt tijdelijk ook met externe inhuur 
kan worden opgelost, wordt in dit onderzoek meegenomen.  
 

 
4.2 Programma Economie en Toerisme  
 
4.2.1 Toeristenbelasting  
 
Gelijktijdig met de kadernota 2023 wordt de verordening toeristenbelasting 2024 ter vaststelling 
aan uw raad aangeboden. Met deze verordening wordt de formele besluitvorming voorgelegd van de 
in de programmabegroting 2023 aangekondigde verhoging van de toeristenbelasting. De structurele 
verhoging van de baten van de toeristenbelasting schatten wij in op € 550.000 met ingang van 2024.  
 
AB.K.04 Vraag: Zijn de financiële effecten van de verhoging Toeristenbelasting al meegenomen in 
deze Kaderbrief? 
 

Beantwoording college 

 
Ja, de structurele financiële effecten zijn opgenomen in de kadernota. In de financiële 
samenvatting is dit zichtbaar onder punt 4.2.1. waar de baten van € 550.000 vanaf 2024 structureel 
zijn opgenomen. Uiteraard is dit onder voorbehoud van de besluitvorming hierover door de 
gemeenteraad. 
 

 
4.2.2 Ondernemersdesk  
 
Eind 2023 vindt de evaluatie van de pilot van de Ondernemersdesk plaats. Indien uit de evaluatie 
blijkt dat wij deze willen doorzetten zal er een structureel bedrag hiervoor beschikbaar gemaakt 
moeten worden. Het advies is om vanaf 2024 een structurele reservering van € 90.000 hiervoor op 
te nemen die uiteraard alleen ingezet wordt indien bij de evaluatie besloten wordt de pilot een 
structureel vervolg te geven.  
 
AB.K.05 Vraag: kan het al structureel ophogen (iig de reservering hiervan) van dit bedrag nog van 
invloed zijn op de uitkomst van de evaluatie? Maw omdat er al geld gereserveerd is men bij twijfel 
sneller over stag zou kunnen gaan?  
Kan het College inzichtelijk maken waarvoor de structurele reservering van € 90.000 wordt ingezet? 
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Beantwoording college 

Nee, het nu reserveren heeft geen invloed voor de nog te maken keuze.  
 
De Ondernemersdesk is nu functioneel in de vorm van een pilot. Eind dit jaar komt er een 
advies/evaluatie op basis van de ervaringen uit de pilot. Op basis hiervan wordt besloten om de 
Ondernemersdesk direct door te zetten, al dan niet in aangepaste vorm (bij een positieve 
uitkomst) of af te breken/af te schalen (bij negatieve uitkomst).  
  
In geval van positieve uitkomst willen we direct door kunnen pakken. Dat kan door nu al budget te 
vragen voor het komende jaar. Op die manier hoeft de Ondernemersdesk niet tijdelijk stil te vallen 
omdat er dan nog geen budget beschikbaar is en dat nog vrijgemaakt moet worden. 
 

 
4.2.3 Evenementenbeleid  
 
Het is wenselijk om na het afronden van de visie vrijetijdseconomie (VTE), in lijn met deze visie een 
evenementenbeleid nader uit te werken. Op dit moment hebben wij een verouderd beleid. Dit dient 
aangepast te worden aan de vast te stellen visie VTE. Daarmee ontstaat er een nieuw 
richtinggevend kader voor initiatieven en ontwikkelingen binnen deze sector. Dit nieuwe 
beleidsdocument is ook noodzakelijk om een betere sturing te geven aan het jaarlijkse 
evenementenbudget. De (eenmalige) kosten voor de opstelling en begeleiding van dit traject door 
een terzake kundig bureau ramen wij op € 50.000 (incl. participatietraject met de stakeholders 
binnen deze sector in onze gemeente).  
 
AB.K.06 Vraag: De afronding van de visie vrijetijdseconomie laat lang op zich wachten. Wat is er 
tot nu toe gebeurd, wat waren de kosten en waaruit zijn die bekostigd? Kan het College inzicht 
geven in de kostenraming, buiten het reeds genoemde participatietraject met stakeholders? Wie is 
het ter zake kundig bureau? 
 

Beantwoording college 

Vraag “Wat is er tot nu toe gebeurd?” 
Voor de beantwoording van deze vraag verwijzen we naar de laatste update in de 
Commissievergadering Economisch Domein op 31 mei jongstleden. Het visie-traject loopt met o.a. 
een draagkrachtonderzoek (incl. bewonersonderzoek), een economische analyse en expertsessies 
(met ruim 80 experts van binnen en buiten Valkenburg aan de Geul). Deze onderzoeken bieden 
(naast input voor de Visie Vrijetijdseconomie Valkenburg aan de Geul) ook al goede informatie voor 
het nog op te stellen evenementenbeleid. 
  
Vraag “Wat waren de kosten en waaruit zijn die bekostigd?  
Voor de kostenraming wordt verwezen naar het Projectplan Opstellen Visie VTE d.d. 13-7-2022 dat 
via een RIB met uw raad is gedeeld. 
 
Kan het College inzicht geven in de kostenraming, buiten het reeds genoemde participatietraject 
met stakeholders?” 
Er is geen gedetailleerdere kostenraming. Op basis van expert judgement is deze bepaald. 
   
Vraag “Wie is het ter zake kundig bureau?” 
Voor evenementenbeleid is nog geen bureau aangetrokken. Dit traject (opstellen van het 
evenementenbeleid) is nog niet opgestart. 
 

 
4.2.4 Uitvoeringkosten Visie Vrijetijdseconomie  
 
De nieuwe visie VTE is momenteel in uitwerking. Om vervolgens actief te kunnen sturen zal er 
aansluitend behoefte zijn aan een uitvoeringsprogramma. Er zijn op dit moment maar zeer beperkt 
middelen binnen het programma hiervoor beschikbaar. Het advies is om 50% van de aangekondigde 
verhoging van de toeristenbelasting als dekking te reserveren voor een uitvoeringsprogramma in lijn 
met de nieuwe visie VTE.  
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AB.K.07 Vraag: De andere 50% gaat naar Strategische Reserve, waarom 50% en geen 40% of 60%? 
Wat is nodig? 
 

Beantwoording college 

 
Het voorstel om 50% voor dit doel te reserveren is een politieke keuze. Daarmee is dit formeel 
geen technische vraag. 
 
De Visie Vrijetijdseconomie Valkenburg aan de Geul is nog in ontwikkeling. De inhoud van het 
uitvoeringsprogramma is daarmee nog niet bekend. Ook de kosten daarvan nog niet. Er is voor de 
nu voorgestelde verdeelsleutel gekozen, mede naar aanleiding van gesprekken met KHN en de BIZ 
Valkenburg over de ophoging van de Toeristenbelasting. 
 
De vertegenwoordigers gaven aan dat ondernemers het belangrijk vinden dat een ruim deel van de 
ophoging ook benut wordt voor het versterken van de vrijetijdseconomie in Valkenburg aan de 
Geul. 
 

 
4.2.5 Uitvoeringkosten regionale samenwerking Visie Vrijetijdseconomie Zuid-Limburg  
 
De vastgestelde regionale Visie Vrijetijdseconomie Zuid-Limburg vraagt om een regionale aanpak 
van een aantal onderwerpen. Ten einde deze op te kunnen pakken wordt er een uitvoeringsorgaan 
vormgegeven. De gemeentelijke inbreng kan bestaan uit het leveren van personele inzet dan wel 
een financiële bijdrage. Aan beide aspecten zitten kosten verbonden. De uitvoeringskosten voor de 
regionale aanpak worden geraamd op € 300.000 op jaarbasis. Over de toe te passen verdeelsleutel 
vindt momenteel nog afstemming plaats. Wij ramen de kosten voor onze bijdrage op dit moment op 
€ 19.000 op jaarbasis.  
 
AB.K.08 Vraag: Wat is de rol van de VVV (Visit) in deze. De gevraagde middelen kunnen worden 
gekort op de subsidie voor de VVV. Is dit niet hun taak?  
 

Beantwoording college 

 
De uitvoeringskosten die gebudgetteerd worden, zijn bestemd voor het orgaan dat de uitvoering 
van de Visie Vrijetijdseconomie 2030 Bestemming Zuid-Limburg gaat uitvoeren. Het voorstel voor 
de organisatie hiervan ligt deze zomer (net voor of na het zomerreces) voor bij de Zuid-Limburgse 
colleges B&W. 
  
Het voorstel is als volgt: Het de uitvoeringsorganisatie krijgt een bestuurlijke kopgroep VTE Zuid-
Limburg (een afvaardiging van alle portefeuillehouders toerisme in Zuid-Limburg) en een 
programmateam VTE Zuid-Limburg (een afvaardiging van ambtenaren uit de Zuid-Limburgse 
gemeenten aangevuld met een nog te werven programmamanager). Indien gewenst en afhankelijk 
van het onderwerp worden de vertegenwoordigers van de sector (o.a. KHN, RECRON HISWA, LLTB, 
Stichting Natuurmonumenten, onderwijsinstellingen) en de DMO’s (Visit Zuid-Limburg en Maastricht 
Marketing) uitgenodigd om de bestuurlijke kopgroep VTE Zuid-Limburg te adviseren.  
  
De rol van Visit Zuid-Limburg beperkt zich dus tot een klankbordfunctie in dit traject. Een rol die 
past binnen het huidige convenant dat gesloten is met Visit. 
 

 
4.2.6 Verhoging evenementenbudget 2023  
 
Het restant evenementenbudget uit de afgelopen jaren bedraagt € 20.190. Het betreft een 
bedrag dat al enkele jaren binnen de algemene dekkingsreserve is gelabeld voor het voldoen van 
eventuele achterstallige subsidies. Deze reservering is niet meer noodzakelijk en voorgesteld wordt 
dit bedrag in te zetten ter dekking voor het jaarprogramma evenementen 2023.  
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AB.K.09 Vraag: Wat is de oorzaak van dit restant, welke zaken zijn niet doorgegaan of goedkoper 
uitgevallen? M.a.w. hoe kan het dat het budget niet volledig benut is.   
 

Beantwoording college 

 
Het bedrag van € 20.190 bestaat o.a. uit het restantbudget evenementen van € 14.291 uit 2018. Dit 
bedrag werd uiteindelijk minder uitgegeven op een totaal begroot budget van € 559.270. De 
resterende € 5.899 dateert van voor 2018. Een volledige onderbouwing vergt nader onderzoek. 
 

 
4.2.7 Structureel budget promotiecampagnes  
 
Een deel van het evenementenbudget wordt al enkele jaren gebruikt voor citymarketing. De opzet 
van promotiecampagnes, lantaarnpaalbanieren, advertenties, social media campagnes en nieuwe 
stadsplattegronden worden uit dit budget betaald. De kosten horen eigenlijk niet thuis binnen het 
evenementenbudget. Het budget is echter oorspronkelijk bedoeld voor de verwerving, organisatie 
dan wel stimulering van evenementen. Voorstel is om vanaf 2024 een structureel bedrag van 
€ 30.000 extra beschikbaar te stellen voor dergelijke promotiecampagnes zodat het 
evenementenbudget volledig ingezet kan worden voor het oorspronkelijk beoogde doel.  
 
AB.K.10 Vraag: Bij een evenement hoort naast het evenement zelf ook het opruimen en de 
reclame/promotie. De gevraagde middelen zijn een verkapte ophoging van het 
evenementenbudget. Kan de dekking niet worden verkregen vanuit de organisatoren van de 
evenementen. Is het mogelijk om dit apart op te nemen en niet binnen de post 
evenementenbudget. 
 

Beantwoording college 

 
Het genoemde bedrag wordt gebruikt voor de marketing van onze stad in het algemeen en niet 
voor reclame/promotie van specifieke evenementen. Dat is inderdaad aan de 
evenementenorganisaties zelf. Waar wordt het dan wel voor ingezet? Denk dan aan algemene 
campagnes om bijvoorbeeld klanten naar de Retail te trekken, de stad aan te kleden met 
lantaarnpaalbanieren en andere sfeervolle objecten en zorg te dragen voor een uniforme 
uitstraling van algemene gemeente brede marketingcampagnes. Het voorstel is dan ook om dit 
bedrag als een aparte post “citymarketing/promotiecampagne” op te nemen. Door het ontbreken 
van gelden voor “citymarketing/promotiecampagnes” is het evenementenbudget hiervoor 
“misbruikt” in het verleden. 
 
Het voorstel nu is dus ook om het evenementenbudget weer in volle omvang beschikbaar te maken 
voor (subsidie) en organisatie van evenementen en een aanvullend budget voor algemene promotie 
en citymarketing beschikbaar te stellen. 
 

 
4.3 Programma Verkeer, Volkshuisvesting en Ruimtelijke Ordening  
 
4.3.1 Parkeerbeleidsplan  
 
Het parkeerbeleidsplan en meerjarenuitvoeringsplan (MUP) zal nog worden vastgesteld voor de 
komende 5 jaar inclusief de benodigde investeringen voor het tot uitvoering kunnen brengen van het 
parkeerbeleid, de parkeerorganisatie en onder andere de evaluatie van het autoluw centrum en 
vergunningparkeren.  
 
AB.K.11 Vraag: Is er een concrete tijdlijn te geven voor de evaluatie van het autoluw centrum en 
vergunningparkeren. De motie destijds ingediend over evaluatie parkeerbeleid en vergunning 
parkeren door de VSP is nog niet uitgevoerd, waarom?  
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Beantwoording college 

 
De evaluatie is een van de projecten die landen in het meerjaren uitvoeringsprogramma 
parkeerbeleid. Eerst dient vaststelling van het parkeerbeleid plaats te vinden daarna vindt de 
uitvoering van daaraan gekoppelde projecten plaats. Het parkeerbeleid heeft vertraging opgelopen 
door overdracht en het verkrijgen van nieuwe data ten behoeve van de scenario’s die worden 
bekeken. 
 

 
4.3.2 Voorbereidingskosten parkeergarage Aan de Kei 
 
Een aanbesteding voor een nieuw raamcontract beheer en onderhoud parkeergarage dient te 
worden opgestart. Het voorstel is om voor de voorbereidingskosten € 25.000 te reserveren binnen de 
begroting van 2024. Voor de dekking van deze kosten wordt voorgesteld om deze in 2024 te 
onttrekken uit de egalisatiereserve parkeerexploitatie. 
 
4.3.3 Wegenlegger en verkeersveiligheidsmaatregelen 
 
De afgelopen periode is de wegenlegger op onderdelen geactualiseerd. Daarnaast dienen op een 
viertal plaatsen de bebouwde kom grens te worden aangepast. Bij de vaststelling van de nieuwe 
komgrenzen zullen eveneens verkeersremmende voorzieningen in de vorm van zogenaamde 
‘komremmers’ worden voorgesteld. Een deel van deze voorzieningen kan financieel worden 
opgevangen vanuit het reguliere budget verkeersveiligheidsprojecten.  
Daarnaast wordt op dit moment overleg gevoerd met de bewoners en de Provincie Limburg over te 
nemen snelheidsremmende maatregelen op de invalswegen van de kern Valkenburg. Het betreft de 
Oud Valkenburgerweg (Neerhem), Emmaberg en Cauberg. Deze maatregelen kunnen niet gedekt 
worden uit het budget voor verkeersveiligheid. Ter uitvoering van deze aanvullende maatregelen 
verzoeken wij u een bedrag van € 120.000 ter beschikking te stellen.  
 
AB.K.12 Vraag: Zijn de mogelijkheden tot subsidie hiervoor verkend en wat was de uitkomst? Is er 
een concrete tijdsplanning te geven hiervoor? Kan het College aangeven op welke vier plaatsen de 
bebouwde kom grens dient te worden aangepast? Hoe is de kostenverdeling tussen gemeente en 
provincie wanneer dit aangrenzende provinciale wegen betreft? 
 

Beantwoording college 

 
De SPV-subsidie is reed aangevraagd en toegekend voor diverse verkeersveiligheidsmaatregelen in 
de gemeente. Mogelijk dat een 3e tranche volgt, dit wordt eind 2023 bekend. In het najaar leveren 
we een overzicht aan van alle gewenste te nemen verkeersveiligheidsmaatregelen en de 
prioritering hiervan. De kom in Sibbe, Emmabergweg, Cauberg, Terblijt worden iets verschoven 
zodat bebouwing in de bebouwde kom valt. 
 

 
4.3.4 Stimuleren duurzaam reisgedrag, langzaam verkeersverbinding en deelmobiliteit  
 
In het MUP van het mobiliteitsplan zijn opgenomen het onderzoek alternatieve fietsroutes en de 
haalbaarheid van de P+R locaties. Deze onderzoeken zijn bijna afgerond. Vooruitlopend op de 
definitieve resultaten stellen we voor om te starten met:  

1. De randparkeervoorziening Nieuweweg nader uit te werken tot een voorontwerp en 
kostenraming en de verkenning tot bestemmingsplanwijziging en het verkrijgen van 
vergunningen/ontheffingen.  

2. Een haalbaarheidsonderzoek naar de realisatie van een separate fiets/voetgangerstunnel 
onder het spoor nabij de bestaande verkeerstunnel Hekerbeekweg.  
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AB.K.13 Vraag: Is woordje ter kennisname in tabel pagina 19 weggevallen bij dit onderwerp? 
 

Beantwoording college 

 
Nee, dit is niet vergeten, regel 4.3.4 (schuingedrukt) is onderverdeeld in 4.3.4. a Incidenteel en 
4.3.4 b ter kennisname. 
 

 
4.3.4a Onderzoek haalbaarheid fiets-voetgangerstunnel  
 
Ad 2. Het regionaal fietsnetwerk dat ten behoeve van het Nationaal Toekomstbeeld Fiets is 
vastgesteld bestaat uit een aantal zogenaamde doorfietsroutes. Het wegnemen van barrières draagt 
bij aan het stimuleren en faciliteren van schone mobiliteit. Het spoor en de verkeerslichten in 
Valkenburg zijn voor fietsers (en voetgangers) barrières. De aanleg van een fiets-/voetgangerstunnel 
die Hekerbeek verbindt met het centrum (via Villa Via Nova) zou op meerdere gebieden 
meerwaarde kunnen hebben namelijk voor de doorfietsroutes van het utilitair als recreatief 
fietsnetwerk Zuid-Limburg waarbij verkeerslichten en de smalle tunnel vermeden kunnen worden, 
voor de wijk en voor een mooie looproute van en naar de mogelijke randparking Nieuweweg. Het 
voorstel is hiervoor eenmalig onderzoeksbudget te verstrekken zodoende de haalbaarheid van een 
fiets-/voetgangerstunnel te bepalen. Dit kost incidenteel € 15.000 (uitvoering start in 2023). 
 
AB.K.14 Vraag: 2023 is nog maar 6 maanden te gaan, kan er al concreter worden aangegeven 
wanneer er gestart wordt? Wat wordt bedoeld met de frase “Het wegnemen van barrières draagt bij 
aan het stimuleren en faciliteren van schone mobiliteit” Worden hier voetgangers en fietsers mee 
bedoeld?  
 

Beantwoording college 

 
De opdracht aan een gecertificeerd bureau wordt voor augustus verstrekt. Ja, in algemene zin 
draagt het wegnemen van barrières bij aan het stimuleren van lopen en fietsen. 
 

 
4.3.4b Deelmobiliteit 
 
Vanuit het MUP is door de provincie Limburg onderzoek gedaan naar de implementatie en 
haalbaarheid van een deelfietsensysteem. Dit biedt een basis voor verdere verkenning naar de 
mogelijkheden om twee deelfietssystemen naast elkaar te gaan hanteren te weten: de niet- 
elektrische deelfiets (relatie Maastricht- Valkenburg en aansluiting op deelfietssysteem Maastricht) 
en elektrische deelfietsen (relatie Valkenburg-Parkstad). Een concreet voorstel hiertoe zal op een 
later moment aan uw raad worden voorgelegd.  
 
4.3.5 Valkenburg Ontwikkelt Oost 
 
Op 10 oktober 2022 heeft uw raad ingestemd met het voorstel tot uitwerking van het 
uitvoeringsprogramma voor Valkenburg Oost. De projectorganisatie is ingericht en de 
werkzaamheden om te komen tot het programma zijn opgestart. De eerste contouren verwachten 
wij eind dit jaar te kunnen presenteren. Het betreft een omvangrijk plangebied met daarin nog de 
nodige te maken keuzes richting uitvoering.  
 
4.3.6 Ophoging bestemmingsreserve strategische projecten 
 
Uw raad heeft enkele jaren geleden een bestemmingsreserve strategische projecten ingesteld. 
Wanneer zich projecten aandienen, die naar het oordeel van de raad strategisch en economisch van 
belang zijn voor onze gemeente en een haalbare businesscase zou kunnen ontstaan door een 
eenmalige gemeentelijke investeringsbijdrage, dan kan deze reserve daarvoor worden ingezet. 
Gelet op de vele strategische ontwikkelingen en de huidige stand van de reserve achten wij de 
reserve naar de toekomst toe ontoereikend (€ 3.729.000 stand per 31 december 2022 uit 
jaarrekening 2022).  
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Het advies is dan ook om hier op te anticiperen en 50% van de aangekondigde verhoging van de 
toeristenbelasting als dekking te reserveren voor de uitvoering van programma’s waaronder 
gebiedsontwikkelingen, door middel van een structurele storting in de bestemmingsreserve 
strategische projecten van € 275.000 (vanaf 2024).  
Voordeel van vroegtijdige reservering van dekking voor ontwikkelingen is dat wij ook bij het 
verkennen van subsidiemogelijkheden reeds kunnen aantonen dat wij hierop anticiperen en dus ook 
onze eigen bijdrage reeds (deels) ter beschikking hebben. Dit maakt het verkrijgen van 
cofinanciering makkelijker.  
 
AB.K.15 Vraag: Verhoging toeristenbelasting zou toch bestemd moeten zijn voor het product 
Toerisme? 
 

Beantwoording college 

 
Formeel betreft het een algemeen dekkingsmiddel. De keuze waar deze middelen voor worden 
ingezet is een politieke keuze. Daarmee is dit geen technische vraag. 
 
Gebiedsontwikkeling draagt mede bij aan het in stand houden en versterken van het 
vrijetijdsproduct (toerisme en recreatie) in Valkenburg aan de Geul. Toerisme en recreatie (voor 
bewoners en bezoekers) zijn belangrijke thema’s binnen de lopende gebiedsontwikkelingen. 
 

 
4.3.7 Indexering onderhoud wegen  
 
Door externe factoren is de prijsindex in de grond, weg en waterbouw toegenomen. Vanaf het begin 
2022 heeft dit een stijging van prijzen teweeg gebracht van 33%. Het budget onderhoud wegen is 
hierdoor ontoereikend. Het voorstel is deze prijsstijging te compenseren door een incidentele 
verhoging van het onderhoudsbudget met 33%, zijn € 250.000 in 2023.  
Voor 2024 geeft het CBS momenteel onder de GWW totaalindex een verwachte indexering af van 
25%. Deze prijsstijging wordt verdisconteerd in de MJOP’s onderhoud als deze worden aangeboden 
in 2024. 
 
4.3.8 Broekhem reparatie deklaag  
 
Het weggedeelte Broekhem tussen rotonde Beekstraat en Geneindestraat staat over enkele jaren op 
de planning voor groot onderhoud inclusief riolen. De deklaag van het asfalt is echter momenteel 
toe aan curatief onderhoud. Het voorstel is de deklaag te vervangen zodat de veiligheid is 
gewaarborgd tot aan groot onderhoud. De kosten hiervoor bedragen eenmalig € 270.000 in 2023.  
 
AB.K.16 Vraag: Hoeveel is enkele jaren? We willen voorkomen dat de nu nieuwe deklaag dan 
“Weggegooid geld” is.  
 

Beantwoording college 

 
Met deze deklaag kan de veiligheid circa 7 jaar gedekt worden en een alternatief is er niet. Het 
vervangen van de kabels en leidingen door Enexis en WML op dit wegvak staan gepland voor het 
tweede en derde kwartaal van 2027. Aansluitend zal het groot onderhoud uitgevoerd worden 
mede ook t.b.v. riolering. 
 

 
4.3.9 Vervanging kunstwerken als investeringsprogramma opnemen  
 
We stellen voor om de volgende investeringen en de daaruit volgende kapitaallasten op te nemen in 
de begroting 2024:  

• Voetgangersbrug bij Kasteel Oost in Geulpark – 2026 - € 75.000  

• Verkeersbrug Eigenweg (Houthem) – 2024 - € 200.000  

• Verkeersbrug (duiker) Hoogbeek Schin op Geul – 2023 - € 75.000  
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AB.K.17 Vraag: Waarom deze 3 zijn er nog meer en wat zijn de afwegingen geweest om tot deze 3 
te komen? 
 

Beantwoording college 

 
Deze keuze voor deze vervangingen komende jaren komt voort uit de resultaten van de uitgevoerde 
periodieke inspecties. 
 

 
4.3.10 Bijstelling onderhoudsplanning 2023-2026 civieltechnische kunstwerken  
 
De onderhoudsplanning civieltechnische kunstwerken is voor de jaren 2023 t/m 2026 geactualiseerd. 
Op basis hiervan is voor deze periode een bedrag benodigd van € 414.000 voor klein onderhoud, 
groot onderhoud en reguliere inspecties. Rekening houdende met de beschikbare middelen in en de 
structurele toevoegingen aan de desbetreffende voorziening in genoemde periode is een 
aanvullende storting nodig van € 44.000 om volledige uitvoering te kunnen geven aan deze planning. 
Voorgesteld wordt om dit bedrag in 2023 te reserveren.  
 
AB.K.18 Vraag: Wat zijn de benodigde bedragen voor 2024, 2025 en 2026? 
 

Beantwoording college 

 
De benodigde bedragen zijn voor 2024 €15.600 voor 2025 €113.000 en voor 2026 €122.420. 

 

 
4.4 Programma Sport, Cultuur en Recreatie  
 
4.4.1 Kantplanken kunstgrasvelden VV Walram en VV Berg ‘28  
 
Bij het onderhoud van kunstgras sportvelden is sprake van het toepassen van materialen op of in de 
bodem. Voor het toepassen van grond/zand en steenachtige bouwstoffen op of in de bodem, zijn 
specifieke eisen voor bescherming van bodem en oppervlaktewater uitgewerkt in het Besluit 
bodemkwaliteit (Bbk). Daarnaast gelden de algemene zorgplichtbepalingen (art. 13 Wbb en art. 7 
Bbk), die zijn bedoeld als vangnet voor situaties waarin het Besluit bodemkwaliteit niet van 
toepassing is.  
In de afgelopen jaren is gebleken dat beheerders zich niet altijd voldoende bewust zijn van de 
bestaande wet- en regelgeving en de zorgplicht die daaruit voortvloeit. Diverse onderzoeken van 
INTRON, het RIVM en de Branche vereniging Sport en Cultuurtechniek geven aan dat het gebruik van 
rubbergranulaat op kunstgrasvelden door verspreiding en uitloging van stoffen belastend kan zijn 
voor het milieu in de directe omgeving van het kunstgras sportveld. Adequate maatregelen zijn 
nodig om het milieu te beschermen.  
Om als gemeente te voldoen aan de zorgplicht zijn we voornemens om technische maatregelen toe 
te passen bij de bestaande kunstgrasvelden van VV Walram en VV Berg ’28. Deze technische 
maatregelen betreffen het aanbrengen van kantplanken aan de binnenzijde van het leunhekwerk 
rondom het gehele veld, incl. een schoonlooprooster bij de toegangspoort tot het veld. Voor het 
realiseren van deze technische maatregelen is een budget nodig van € 49.000. Wij stellen voor om 
dat bedrag in 2023 toe te voegen aan de lopende begroting Sportterreinen - Onderhoud 
sportcomplexen kunstgras.  
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AB.K.19 Vraag: Is er reeds daadwerkelijk sprake van milieuschade en zo ja, in welke vorm? 
 

Beantwoording college 

 
Het is op dit moment niet bekend of er al sprake is van milieuschade. 
 
Onder de zorgplicht waar we aan willen / moeten voldoen wordt in dit kader verstaan dat 
iedereen, die weet of redelijkerwijs had kunnen vermoeden dat door het verrichten van 
handelingen op of in de bodem, de bodem, grond- en/of het oppervlaktewater kunnen worden 
verontreinigd of aangetast, verplicht is alle maatregelen te nemen die van hem kunnen worden 
gevergd. Zodat men die verontreiniging of aantasting kan voorkomen, of de verontreiniging of de 
aantasting en de directe gevolgen daarvan kan beperken en/of zoveel mogelijk ongedaan kan 
maken. 
 

 
4.4.2 Verlichting natuurgras voetbalvelden SV Geuldal en VV Berg ‘28  
 
Afgelopen periode is uit periodieke controles en uitgevoerde (stabiliteits)onderzoeken gebleken dat 
twee voetbalverenigingen binnen de gemeente, te weten SV Geuldal en VV Berg ‘28, problemen 
hebben met de bestaande verlichting rondom de natuurgras sportvelden. Het gaat om defecte 
armaturen en onveilige lichtmasten. Gezien de lopende gebruikersovereenkomsten is de gemeente 
verantwoordelijk voor het oplossen van de verlichtingsproblemen bij deze twee 
voetbalverenigingen.  
Rondom het trainingsveld van SV Geuldal zijn de bestaande lampen niet meer één op één te 
vervangen, waardoor enkele armaturen in zijn geheel vervangen dienen te worden. Aangezien 
nieuwe conventionele armaturen zorgen voor een ander lichtbeeld, -kleur en -verdeling ten 
opzichte van de overige bestaande lampen, wordt geadviseerd om alle bestaande armaturen te 
vervangen. In het kader van duurzaamheid heeft het de voorkeur om in de nieuwe situatie dan ook 
te kiezen voor LED-armaturen. Aangezien deze LED-armaturen qua gewicht zwaarder zijn dan de 
huidige armaturen, is een preventief onderzoek uitgevoerd naar de stabiliteit van de bestaande 
lichtmasten. Uit dit onderzoek is gebleken dat drie (3) van de vier (4) lichtmasten corrosie vertonen 
op de lasnaad (het meest kritische deel van de mast), waardoor deze lichtmasten, ook in de huidige 
situatie, “tijdelijk stabiel” zijn bevonden voor de komende zes (6) maanden. Voor het wegwerken 
van de onveilige situatie (vervangen van de lichtmasten) en het oplossen van dit 
verlichtingsprobleem (vernieuwen van de bestaande conventionele armaturen door LED-armaturen) 
is een budget nodig van € 27.500.  
Bij VV Berg ‘28 zijn vier (4) van de zes (6) bestaande lichtmasten op het trainingsveld / tweede 
wedstrijdveld niet meer veilig, aangezien deze op de verbindingen aan het bewegen zijn. Na 
gedegen onderzoek en advisering is de conclusie dat het gelijktijdig vervangen van alle zes (6) de 
lichtmasten inclusief het aanbrengen van nieuwe LED-armaturen in het kader van veiligheid en 
duurzaamheid de meest geschikte oplossing is. Voor het wegwerken van de onveilige situatie 
(vervangen van de lichtmasten) en het verduurzamen van de verlichting is een budget nodig van 
€ 42.500.  
Wij stellen voor om het totaal benodigde bedrag ad € 70.000 toe te voegen aan de lopende 
begroting Sportterreinen – Onderhoud sportcomplexen.  
 
4.4.3 Raamovereenkomsten (ontzorgingscontracten) beheer en onderhoud  
 
De situatie in de wereld brengt grote veranderingen met zich mee vanuit economisch oogpunt en 
hebben derhalve ook hun effect op de lopende (en voor 2024 en verder opnieuw aan te besteden) 
raamovereenkomsten betreffende Afval & Reiniging, Onderhoud Openbaar Groen en Onderhoud 
Sportvelden. Hierdoor valt de jaarlijkse indexatie hoger uit dan verwacht en bedraagt deze 5,8% (€ 
29.000) voor de raamovereenkomst Afval & Reiniging, respectievelijk 11,3% (€ 35.500) voor de 
raamovereenkomst Onderhoud Openbaar Groen, respectievelijk 8% (€ 12.000) voor de 
raamovereenkomst Onderhoud Sportvelden. Om de regulier beschikbare budgetten in lijn te laten 
lopen met de indexatie wordt verzocht om een structurele verhoging van het budget 
Groenvoorzieningen - Ontzorgingscontract Groen en Reiniging ter grootte van € 64.500 en een 
structurele verhoging van het budget Sportvelden - Onderhoud sportcomplexen ter grootte van € 
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12.000 vanaf 2023. Deze kostenverhoging wordt in 2023 ten laste gebracht van het 
begrotingsresultaat en vanaf 2024 kan dit gedekt worden uit de stelpost indexatie en loon- en 
prijscompensatie uit het gemeentefonds.  
Daarnaast stellen we voor om het budget Groenvoorziening - Ontzorgingscontract Groen en 
Reiniging vanaf 2023 structureel te verhogen met € 17.500 als gevolg van de areaaluitbreiding van 
een aantal objecten die zijn overgekomen naar de gemeente.  
 
AB.K.20 Vraag: Kunt u een overzicht geven van de areaaluitbreidingen, om welke gebieden gaat 
het? Water beheerst Valkenburg steeds vaker, is er ook een groter bedrag weggezet om de schade 
of troep van bv modder te kunnen opruimen in het publieke domein? 
 

Beantwoording college 

 
Afgelopen jaar zijn diverse groenobjecten overgekomen naar de gemeente. Dit betreffen de uit de 
pacht terug gekregen percelen (hoogstamfruitboomgaarden) aan de Daalhemerweg (totaal 2 
hectare) en de hoogwaterbuffer aan de Prinses Beatrixsingel (totaal 2,5 hectare), waardoor de te 
beheren en onderhouden arealen groen wijzigen (meer worden). 
 

 
4.4.4 Renovatie hoogstamfruitboomgaard Daalhemerweg  
 
Gebleken is dat een onderhoudsachterstand is ontstaan aan de aanwezige hoogstamfruitbomen op 
de uit pacht terug gekregen percelen aan de Daalhemerweg. Tevens ontbreekt een deugdelijke 
afrastering ten behoeve van de gewenste, toekomstige begrazing met schapen. Om deze 
achterstand weg te werken en het perceel middels een vaste afrastering geschikt te maken voor 
gefaseerde begrazing is een eenmalig budget nodig van € 30.000. Wij stellen voor om dat bedrag toe 
te voegen aan de lopende begroting Groenvoorziening - Renovaties groenvoorzieningen en aanplant 
bomen. 
 
AB.K.21 Vraag: In hoeverre is achterstallig onderhoud uit teruggekregen pacht te verhalen op de 
voormalige pachter? Gelet op de verplichtingen van de pachter na beëindiging pacht.  
 

Beantwoording college 

 
In de (meer recente) overeenkomsten is bepaald dat een pachter de percelen bij het einde van 
pacht of gebruik aan de gemeente oplevert in de staat waarin hij/zij het heeft ontvangen of 
waarin het met goedvinden van de gemeente is gebracht. 
 
Gedurende de looptijd van de overeenkomst neemt pachter het gehele onderhoud van het perceel 
voor zijn of haar rekening, voor zover noodzakelijk voor het perceel.  
 
Naleving van de overeenkomst kan worden afgedwongen, voor zover opportuun. Wij als gemeente 
hebben gedurende de pacht verzocht om bomen aan te planten en er gedeeld gebruik toe te staan 
in de vorm van wandel- en mountainbikeroutes, zonder nadere afspraken hieromtrent op papier te 
zetten. Achterstallig onderhoud verhalen op de pachter wordt in dezen en gelet op de afwezigheid 
van afspraken, niet of nauwelijks haalbaar geacht. 
 

 
4.4.5 Terreininrichting hoogwaterbuffer Beatrixsingel  
 
Gebleken is dat rondom de hoogwaterbuffer slechts deels een deugdelijke afrastering ten behoeve 
van de gewenste, toekomstige begrazing met koeien voorzien is. Om deze afrastering te 
completeren en daarmee het deel westelijk van de Kruytmolenweg geschikt te maken voor 
begrazing door koeien, maar waarbij het gebied middels klappoorten toegankelijk blijft voor 
wandelaars, is een eenmalig budget nodig van € 8.000. Wij stellen voor om dat bedrag toe te 
voegen aan de lopende begroting Groenvoorziening - Renovaties groenvoorzieningen en aanplant 
bomen.  
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4.4.6 Vijver Halderpark  
 
De huidige onderhoudsstaat van de vijver in het Halderpark laat te wensen over. Vanuit de wens om 
de vijver grondig op te schonen is eind 2022 onderzoek uitgevoerd naar de aanwezigheid van (al dan 
niet beschermde) flora en fauna en de samenstelling van het slib op de bodem van de vijver. Het 
voornemen is om de vijver in het Halderpark in het vierde kwartaal van 2023 op te schonen. Voor 
het wegwerken van het achterstallig onderhoud rondom de vijver en het opschonen van de 
vijverbodem is een incidenteel budget nodig van € 45.000. Wij stellen voor om dit bedrag toe te 
voegen aan de lopende begroting Groenvoorziening - Renovaties groenvoorzieningen en aanplant 
bomen.  
 
4.4.7 Vijver Mauritiussingel  
 
De vijver aan de Mauritiussingel in Schin op Geul dient opgeschoond te worden. Er is sprake van 
licht verontreinigd slib. Hiervoor is eenmalig een bedrag van € 64.000 nodig in 2023.  
 
4.4.8 MJOP Openbaar Groen & Vijvers, Gemeentelijke Begraafplaatsen  
 
De kosten voor het opstellen van separate meerjarige onderhoudsplannen voor de assets openbaar 
groen, vijvers en gemeentelijke begraafplaatsen zullen betrokken worden bij de samenstelling van 
de begroting 2024.  
 
4.4.9 Uitvoering groenbeleidsplan  
 
Op 3 april jl. heeft uw raad het groenbeleidsplan vastgesteld. Tevens zijn er gelden vrijgespeeld om 
gedurende 2023 al een aantal zaken uit te werken. Zoals aangegeven in het raadsvoorstel komen uit 
het groenbeleidsplan een behoorlijk aantal andere projecten naar voren (uitvoeringsprogramma) om 
deze visie ook daadwerkelijk buiten te kunnen realiseren. Voor het realiseren van deze projecten is 
minimaal 8 miljoen euro nodig. Hier zitten nog PM posten bij. Het gaat te ver om dit nu in een keer 
aan te vragen.  
Zoals toegezegd zouden wij inzichtelijk maken bij de kadernota welk bedrag wij verantwoord 
kunnen vrijmaken hiervoor. Wij achtten het verantwoord om structureel € 200.000 vrij te maken 
voor de uitvoering van het groenbeleidsplan (t.b.v. investeringsbedragen of onderzoeken 
voortkomend uit het uitvoeringsprogramma). Jaarlijks kunnen wij dan vanaf 2024 op basis van dit 
bedrag een uitvoeringsprogramma opstellen waarover wij verantwoording afleggen aan uw raad.  
Mochten er vanuit deze uitvoeringsprojecten structurele consequenties voor onderhoudsbudgetten 
volgen, dan worden deze jaarlijks via de jaarcyclus separaat aan uw raad ter besluitvorming 
voorgelegd. Zo kunnen sommige projecten zorgen voor minder onderhoud, maar juist andere 
projecten zorgen voor aanvullende onderhoudskosten.  
 
AB.K.22 Vraag: Waar is het bedrag van € 200.000 op gebaseerd? We zien graag een onderbouwing 
tegemoet.  
 

Beantwoording college 

 
Het groenbeleidsplan bevat een zeer omvangrijk uitvoeringsprogramma. Vanuit de huidige 
personele bezetting en de financiële positie van onze gemeente, in relatie tot andere prioriteiten, 
achtten wij het vrijmaken van een structureel bedrag van € 200.000 voor de uitvoering daarvan een 
reële en verantwoorde keuze. 
 
Dit bedrag is gebaseerd op een inschatting van de lasten (waaronder afschrijvingslasten) die volgen 
uit de realisatie van een aantal projecten uit het groenbeleidsplan.  
 

 
4.4.10 Van Kuurpark naar Natuurpark  
 
De potentie van het Kuurpark wordt op dit moment niet benut. Het is een prachtige unieke plek, 
dichtbij het centrum. Door het hoogteverschil en onduidelijke toegangen wordt het Kuurpark echter 
nauwelijks gevonden en bezocht. Het huidige Kuurpark, met een verouderde inrichting met veel 
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asfalt, verhardingen en waar de gazons zijn omgewoeld door de wilde zwijnen, verdient veel beter 
in deze tijd.  
Uitgangspunt is een natuurlijke inrichting met een integrale uitwerking waarbij juist de samenhang 
van biodiversiteit, natuurontwikkeling en natuurbeheer, zonering, ontstening, water vasthouden, 
recreatief medegebruik en cultuurhistorie, de plek de allure geeft die deze plek verdient. Een plek 
in Valkenburg waar inwoners van Valkenburg trots op zijn en waar de bezoekers verrast worden. We 
zetten in de basis in op natuurversterking (hoofduitgangspunt) met daarin opgenomen een betere 
beleving en op een acceptabele wijze ingepast mogelijkheden voor recreatie, ontspanning en 
ruimte voor (top)sport passend bij ons Wielerstad profiel. We zorgen daarin meteen voor betere 
verbindingen tussen de losse pareltjes binnen Valkenburg-West (bedrijven kop Cauberg, 
parkeerterrein, OLT, Cauberg, Plenkert). Dit biedt ruimte voor de gewenste conceptuele 
doorontwikkeling vanuit de visie Valkenburg West en daarmee ook potentie voor verbeterde 
(economische) ontwikkeling.  
De timing om nu aan de slag te gaan met de herinrichting:  

• realiseert een parel en verbinding door het stijgpunt vanuit de Visie Valkenburg-West;  

• geeft uitwerking aan dit project zoals bedoeld in het groenbeleidsplan;  

• geeft een oplossing voor de huidige zeer moeilijk beheerbare en steeds slechter wordende  

• situatie in de openbare ruimte;  

• geeft een duidelijke zonering aan in gebruiksfuncties;  

• past binnen topsport ambities (evenementen);  

• Holland Casino denkt na over terras exploitatie;  

• subsidiekansen vanuit o.a. het programma landelijk gebied (Provincie Limburg) zijn groot;  

• er is een groot draagvlak bij de “buren” van het kuurpark om over te gaan tot nadere 
uitwerking en herinrichting aan de hand van de presentatie zoals getoond in de 
themabijeenkomst.  

 
De kosten van de totale herinrichting worden geraamd op € 3,6 miljoen. Voorgesteld wordt om de 
Investeringsreserve Kop Cauberg voor een bedrag van € 600.000 in te zetten. De afschrijvingslasten 
van het resterende bedrag van € 3 miljoen, zijnde € 120.000 per jaar, worden meegenomen in deze 
kadernota. Daarmee kan de verdere voorbereiding met aansluitend de uitvoering van een aantal 
planonderdelen reeds in de tweede helft van 2023 opstarten. Parallel aan de nadere uitwerking 
zoeken wij naar cofinancieringsmogelijkheden. Wij gaan uiteraard voor een maximale cofinanciering 
vanuit subsidies en bijdragen van derden.  
 
AB.K.23 Vraag: Is er een indicatie te geven van de subsidiestromen? Of verwachting van percentage 
van bijdrage van derden? Staan deze plannen met kostenraming los van het ophogen van de 
bestemmingsreserve strategische projecten, is dit geen strategisch project?  
 

Beantwoording college 

 
De subsidiestromen zullen aan de hand van een subsidiescan in beeld gebracht worden. Bij 
vergelijkbare projecten in Limburg zijn het rijk en provincie Limburg belangrijke spelers in het 
kader van cofinanciering. Belangrijk bij het verkregen van cofinanciering is dat de initiatiefnemer 
in dit geval de gemeente zelf middelen beschikbaar heeft. Het percentage cofinanciering is 
afhankelijke van de beschikbare subsidieregelingen en doelstellingen welke binnen dit project 
gehaald worden, over het algemeen in ieder geval meestal maximaal 50%, maar ook dit verschilt 
per regeling. Gezien de integrale aanpak is cofinanciering kansrijk, zo denken wij aan een aanvraag 
vanuit het LPLG. Naast cofinanciering vanuit subsidieregelingen zijn wij ook in gesprek met private 
partijen zoals Shimano en Casino over bijdragen aan (onderdelen van) het project. 
 
In dit geval stellen wij voor hier apart krediet voor vrij te maken en niet over te gaan tot dekking 
vanuit de bestemmingsreserve strategische projecten. Dit zodat deze achter de hand blijft voor 
andere zaken die in voorbereiding zijn. 
 

 
4.4.11 Cultuurbeleidsplan  
 
Het is wenselijk om na het afronden van de visie VTE, in lijn met deze visie een brede 
verdiepingsslag te maken inzake de thema’s kunst en cultuur. Op dit moment ontbreekt het aan een 
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vastgesteld beleid en richtinggevend kader voor initiatieven en ontwikkelingen binnen deze sector. 
De kosten voor de opstelling en begeleiding van dit traject door een terzake kundig bureau ramen 
wij op eenmalig € 65.000 (incl. participatietraject met de stakeholders binnen deze sector in onze 
gemeente).  
 
AB.K.24 Vraag: Waarom pas opstarten na afronding visie VTE, zit hier een gedachtegang achter die 
ons ontgaan is?  
 

Beantwoording college 

 
De Visie Vrijetijdseconomie Valkenburg aan de Geul vormt een belangrijk kader voor het nog op te 
stellen kunst- en cultuurbeleid. Cultuur en Erfgoed zijn belangrijke thema’s binnen de ontwikkeling 
van de Visie Vrijetijdseconomie Valkenburg aan de Geul. Er wordt daarom (ook expliciet voor de 
Visie) nauw samengewerkt tussen de beleidsvelden Economie en Toerisme en Cultuur en Erfgoed. 
Zo worden er expertsessies georganiseerd met de thema’s en experts op gebied van kunst, cultuur, 
erfgoed en historie. Dit levert, net als de informatie dat nu wordt opgehaald met de brede 
onderzoeken (denk aan draagkrachtonderzoek, economische analyse) de nodige input voor het 
kunst- en cultuurbeleid. 
 

 
4.4.12 Onderhoud buitenkunstwerken  
 
De Kunst- en Cultuurraad onderhoudt sinds 2017 rond de 40 buitenkunstwerken die op 
gemeentelijke gronden staan. Dit doen zij samen met een professionele partij: Kunstwacht Delft. 
Jaarlijks dienen al deze kunstwerken geschouwd en gereinigd te worden, de bronzen kunstwerken 
worden opnieuw gecoat, en zowel kleine reparaties als grootschalige restauraties worden 
uitgevoerd. Het uitgangspunt van structureel onderhoud is dat er op termijn grootschalige 
(kostbare) restauraties voorkomen kunnen worden.  
Vóór 2017 werd er geen structureel onderhoud gepleegd aan de buitenkunstwerken. Een groot deel 
van deze kunstwerken waren daardoor dan ook in staat van verval en verwaarlozing. De KCR maakte 
zich zorgen hierom en signaleerde dit destijds bij de gemeente. In overleg met de gemeente heeft 
de KCR deze taak vervolgens op zich gepakt. In 2017 waren er hiervoor geen extra gemeentelijke 
gelden beschikbaar. De KCR heeft de kosten onder andere uit de eigen waarderingssubsidie 
opgevangen, uit sponsorgelden, als ook door zelf mee te helpen bij het onderhoud. Van de periode 
2017 t/m 2020 gaat het om ruim € 14.000 die de KCR hier zelf in gei ̈nvesteerd heeft. (NB: In de 
oorspronkelijke waarderingssubsidie die de KCR jaarlijks van de gemeente ontvangt is er financieel 
geen rekening gehouden met deze taak. Deze taak kwam immers pas later erbij.)  
In 2020 is er uiteindelijk structureel € 3.000 vrij gemaakt aan gemeentelijke gelden om de KCR in 
het onderhoud te ondersteunen. In de praktijk bleek dit bedrag echter ook niet genoeg. In de 
periode van 2020 tot nu heeft de KCR wederom gelden bijgelegd uit de eigen waarderingssubsidie, 
als ook uit sponsorgelden. Alleen de meest urgente zaken kunnen opgepakt worden, waardoor het 
jaarlijks goed onderhouden van álle kunstwerken niet mogelijk is. Om dit wel te kunnen doen, en 
ook grotere reparaties op te kunnen vangen, is er in totaal € 7.500 per jaar nodig. Wij vragen uw 
raad daarom om structureel € 4.500 extra per jaar vrij te maken voor het onderhoud aan onze 
buitenkunstwerken, naast de € 3.000 die de KCR nu reeds jaarlijks krijgt voor het uitvoeren van 
deze taak. Immers zijn goed onderhouden buitenkunstwerken van groot belang voor het woongenot 
van onze inwoners als ook voor de indruk die onze bezoekers krijgen.  
 
AB.K.25 Vraag: Is het onderhouden van kunstwerken niet een onderdeel van het plan om het te 
plaatsen? In hoeverre is de KCR dan haar budget om te plaatsen te buiten gegaan? Indien er minder 
kunstwerken waren geplaatst was er nu geld over om ze te onderhouden. 
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Beantwoording college 

 
De betreffende kunstwerken waaraan onderhoud wordt gepleegd door de KCR zijn kunstwerken in 
de openbare ruimte (gemeente eigendom). Er zijn ook kunstwerken in Valkenburg die geen 
eigendom van de gemeente zijn, of waarvan een akte is dat de gemeente geen onderhoud voor 
haar rekening neemt. Ook is het zo dat door de medewerking van de KCR gerealiseerde 
kunstwerken, officieel eigendom van de gemeente, maar waarvan de gemeente uitdrukkelijk heeft 
aangegeven geen onderhoud voor haar rekening te nemen, hiervoor door de KCR 
onderhoudsfondsen zijn opgericht. Het betreft dus met name onderhoud van reeds eerder 
geplaatste kunstwerken waar nooit eerder onderhoud voor was voorzien. 
 

 
4.4.13 Beleid cultureel erfgoed  
 
In 2021 is door uw raad een voorstel vastgesteld om te komen tot een gemeentelijk cultureel 
erfgoedbeleid. Hierin werden destijds circa 950 panden en objecten benoemd als potentieel aan te 
wijzen gemeentelijk monument. In juni 2023 heeft uw raad een voorstel ontvangen om de 
procedure en het aantal aan te wijzen gemeentelijke monumenten te verfijnen naar circa 50 
panden, aangevuld en gemotiveerd met redengevende beschrijvingen. Tevens wordt voor 1 januari 
2024 een erfgoedverordening en erfgoedsubsidieverordening opgesteld.  
Daarnaast zullen in 2024 aanvullend circa 250 objecten en panden als beeldbepalend c.q. 
karakteristiek worden aangewezen. Voor deze aanwijzing dienen eveneens gemotiveerde 
redengevende omschrijvingen te worden opgesteld. Hiervoor dient een aanvullend budget van 
€ 100.000 beschikbaar te worden gesteld. Voorgesteld wordt om deze kosten ten laste te brengen 
van de investeringsreserve instandhouding monumenten.  
Om de gemeentelijke monumenten in stand te houden en te kunnen onderhouden ligt het in de 
bedoeling om de eigenaren van een monument of waardevol object te faciliteren in het behoud van 
de erfgoedwaarden van het object dan wel pand. Hiervoor is structureel budget in de vorm van een 
erfgoedsubsidie noodzakelijk. Om de subsidieaanvragen voor gemeentelijke monumenten, 
beeldbepalende panden, objecten en het immaterieel erfgoed tegemoet te komen vanaf 2025 
achten wij een structureel bedrag van € 100.000 per jaar toereikend.  
 
4.4.14 Project aansprakelijkheid en eigendommen groeves  
 
Onze gemeente heeft tussen de twee- en driehonderd kilometer aan ondergronds groeveareaal 
binnen haar gemeentegrenzen en is daarmee de grootste partij in Zuid-Limburg wanneer het gaat 
om mijnbouw-historisch erfgoed en winterverblijven voor circa negen verschillende 
vleermuissoorten. Ook zijn in de gemeente de meeste exploitanten van onderaardse mergelgroeven 
te vinden. De complexiteit van vraagstukken rondom aansprakelijkheid, verantwoordelijkheid, 
toezicht en beheer zijn legio. In 2023 wordt een aanvang gemaakt met een project om te komen tot 
een toekomstig integraal gemeentelijk groevenbeleid waar de knelpunten rond mijnbouw, erfgoed, 
natuurbeheer en economie voor de lange termijn met elkaar in balans zullen worden gebracht. 
Mogelijk dat aanvullend incidenteel budget nodig is voor de nadere uitwerking van dit vraagstuk. 
Mocht dit het geval zijn, dan wordt het noodzakelijke bedrag opgenomen bij de 
begrotingsbehandeling 2024. 
 
4.4.15 Sporthal de Bosdries  
 
De uitkomsten van het onderzoek renovatie en/of nieuwbouw sporthal de Bosdries worden verwacht 
in juni 2023. Het verzoek met betrekking tot verdere financiële middelen wordt uitgevraagd in de 
begroting van 2024. 
 
AB.K.26 Vraag: Kan er nu al een indicatie worden gegeven van de benodigde middelen? 
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Beantwoording college 

 
Een integraal voorstel inclusief het financiële overzicht is momenteel in voorbereiding. Dit zal 
onderdeel zijn van het voorstel aan de gemeenteraad. 
 

 
4.5 Programma Onderwijs  
 
4.5.1 Adelante krediet en huisvesting onderwijs (watersnood)  
 
Op 21 februari 2022 heeft u vooruitlopend op de afwikkeling van de verzekeringsclaim en 
toekenningen van derden een voorlopig krediet van € 4.787.015 beschikbaar gesteld voor het 
opheffen van de schade ontstaan ten gevolge van waterschade aan de onderwijsgebouwen en het 
realiseren van tijdelijke onderwijs huisvesting ten behoeve van de Mytylschool Adelante. Inmiddels 
heeft Adelante uitkeringen ontvangen vanuit de WTS en het Nationaal Rampenfonds als 
tegemoetkoming in de kosten voor het herstel van de waterschade.  
Er resteert nog een bedrag aan restschade. Zodra de schade waar geen toekenningen van derden 
tegenover staat definitief vastgesteld kan worden, wordt de eindafrekening aan u voorgelegd.  
 
AB.K.27 Vraag: Is er zicht op de hoogte van het bedrag dat Adelante inmiddels heeft ontvangen 
vanuit de WTZ en het Nationaal Rampenfonds als tegemoetkoming in de kosten voor herstel van de 
waterschade in 2021? 
 

Beantwoording college 

 
Het project zag enerzijds toe op de wederopbouw van het kind centrum en anderzijds op het 
continueren van onderwijs en zorg op verschillende alternatieve locaties. In het kader van 
'herstelprojecten van maatschappelijke organisaties' heeft Stichting Adelante Groep € 437.030 van 
het Nationaal Rampenfonds ontvangen. RVO heeft vanuit de WTS een voorlopig voorschot 
toegekend van € 6.543.145. De rechtbank heeft uitspraak gedaan in het geschil tussen de 
schadeverzekeraars en Adelante. Kort samengevat zijn de vorderingen van Adelante op de 
verzekeraars afgewezen. Op basis van deze uitspraak heeft RVO Adelante toestemming verleend te 
stoppen met procederen. Het voorlopig toegekend voorschot wordt omgezet in een definitieve 
toekenning. Er is recent vanuit de computerpolis ook nog een coulance uitkering van € 295.000 
gedaan. Dit bedrag dient nog verrekend te worden met de WTS uitkering. 
 
De kaders zoals vastgesteld in het raadsbesluit van 21 februari 2022 worden in dit traject 
voortdurend bewaakt. Op basis van deze kaders heeft Adelante bijvoorbeeld het door de gemeente 
verstrekte voorschot terugbetaald nadat de WTS-uitkering door Adelante is ontvangen. Er vindt 
regelmatig afstemming plaats tussen Adelante en de gemeente over de afwikkeling van dit dossier. 
 
Zodra alle uit te keren bedragen definitief zijn kan berekend worden wat het restschade bedrag is 
dat ten laste van het onderwijs komt. 
 

 
4.5.2 Nieuwbouw openbare basisschool Berg en uitbreiding openbare basisschool Broekhem  
 
Op 13 december 2021 heeft u een krediet van € 3.658.678 beschikbaar gesteld voor nieuwbouw van 
de openbare basisschool Berg. Op 11 oktober 2021 heeft u een voorlopig krediet van € 622.164 (incl. 
BTW) beschikbaar gesteld voor de uitbreiding van openbare basisschool Broekhem. Gezien de 
enorme stijging van bouwkosten zal, naar verwachting, bijstelling van deze kredieten noodzakelijk 
zijn. Zodra wij zicht hebben op de nieuwe ramingen wordt aan uw raad een voorstel voor bijstelling 
van deze kredieten voorgelegd. Voor de herinrichting van de vrijkomende openbare ruimte ter 
plaatse van de school is nog geen budget voorzien. Momenteel wordt gewerkt aan een 
schetsontwerp. We zijn nog in afwachting van onderzoeken.  
 
 
 



 

Kadernota 2023 19 Technische vragen en beantwoording 

4.5.3 Onderwijsachterstandenbeleid  
 
Op 9 december 2019 heeft u het beleidsplan Onderwijsachterstanden “Samen de juiste dingen 
doen” doen vastgesteld en daarbij tevens vastgelegd welke middelen jaarlijks beschikbaar worden 
gesteld voor uitvoering van het plan. Dit plan bestreek de periode 2019 tot en met 2022. Er is een 
nieuw beleidsplan Onderwijsachterstanden in voorbereiding. Dit nieuwe plan wordt dit jaar ter 
besluitvorming aan u voorgelegd. Om te voorkomen dat de uitvoering van beleid stagneert zijn de 
activiteiten die in 2023 plaats vinden gedekt uit het restant budget van voorgaande jaren.  
 
AB.K.28 Vraag: Wanneer wordt het plan concreet verwacht? Kan er een kwartaal of maand 
genoemd worden? 
 

Beantwoording college 

 
Het voornemen is om het beleidsplan Onderwijsachterstanden te behandelen in de raad van 
9 oktober 2023. 
 

 
4.6 Programma Sociaal Domein  
 
4.6.1 Structurele invulling taakstelling sociaal domein  
 
We hebben voor programma Sociaal Domein en Onderwijs in 2022 meer begroot dan dat 
daadwerkelijk is uitgegeven op beide programma’s. Tegelijkertijd hebben we een taakstelling op 
deze 2 programma’s. Daarom wordt de komende periode bekeken, naast de aanvullende 
maatregelen die reeds genomen zijn, waar structurele ruimte zit in de begroting van het sociaal 
domein waarmee we de taakstelling kunnen invullen. In de programmabegroting 2024 en de 
meerjarenraming 2025 t/m 2027 wordt duidelijk in hoeverre de taakstelling kan worden ingevuld, 
welk deel nog open blijft staan en wat daar de vooruitzichten zijn. Tegelijkertijd moet nu al 
worden opgemerkt dat het sociaal domein zich niet (altijd) laat sturen. De inkomsten en uitgaven 
worden grotendeels bepaald door externe factoren, zoals Rijksbeleid, maatschappelijke 
ontwikkelingen (energiecrisis, opvangcrisis) en de problematiek van de eigen inwoners.  
 
4.6.2 Ontwikkelingen Xonar  
 
Xonar bevindt zich momenteel in financieel zwaar weer. De belangrijkste verantwoordelijkheid van 
de gemeente hierbij is om de continuïteit van de zorg aan jeugdigen te waarborgen. Er is een 
werkgroep opgericht die samen met de jeugdautoriteit het herstelplan van Xonar beoordeeld voor 
de langere termijn. Het voorstel van het herstelplan wordt besproken met de 16 gemeenteraden in 
de eerste raadsvergaderingen na het zomerreces.  
 
AB.K.29 Vraag: Kan het college, vooruitlopend op de besprekingen met de 16 gemeenteraden na 
het zomerreces, de stand van zaken geven omtrent het herstelplan van Xonar? Is de continuïteit van 
de zorg aan jeugdigen gewaarborgd? 
 

Beantwoording college 

 
Op 28 juni om 9:00 uur is er een persmoment geweest. Tegelijkertijd is uw raad op de hoogte 
gebracht via een RIB en zijn de stukken via IBabs beschikbaar gesteld. Betreffende de continuïteit 
van de zorg, hiertoe geeft bijlage 6 in iBabs meer informatie. Doel is altijd het garanderen van de 
continuïteit van zorg aan jeugdigen geweest. 
 

 
4.6.3. Beleid armoede en schuldhulpverlening  
 
Sinds 2020 staan we voortdurend in de crisisstand. Na de coronacrisis en de watersnood, waarvan de 
na-ijleffecten voor een deel nog zichtbaar moeten worden, zijn we nu geconfronteerd met nieuwe  
crises zoals de wooncrisis en de energiecrisis. Allen hebben effect op mensen en dus op het sociaal 
domein. Dit uit zich op verschillende wijzen, bijvoorbeeld een tekort aan betaalbare woningen, een 
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minder besteedbaar inkomen en stijgende prijzen. Hierdoor bestaat het risico dat op termijn het 
beroep op schuldhulp- en armoederegelingen stijgt. Momenteel wordt er gewerkt aan een nieuw 
beleidsplan armoedebestrijding en schuldhulpverlening. Het streven is dit plan eind dit jaar vast te 
laten stellen door uw raad. Bij het opstellen van dit plan wordt het huidige beleid geëvalueerd en 
wordt de exacte omvang van de problematiek in beeld gebracht. Op basis hiervan wordt bekeken of 
er grote aanpassingen of verruiming van regelingen noodzakelijk is.  
 
4.6.4 WMO uitvoeringsplan  
 
Dit voorjaar heeft uw raad het regionale beleidsplan WMO vastgesteld. Volgende stap, waarmee wij 
nu volop bezig zijn, is het opstellen van een bijbehorend uitvoeringsplan. Zoals beloofd stellen we 
dit op in nauwe samenwerking met onze inwoners, netwerkpartners en de ASD. We doen een 
uitgebreide behoeftepeiling onder deze groepen en maken een inventarisatie van de bestaande 
voorzieningen. De uitkomst is dat wij komen tot een opsomming van voorzieningen die wij nog 
missen of die versterking behoeven. Op de realisatie daarvan ligt de komende beleidsperiode de 
focus.  
 
4.6.5 Onderbreking financieringssystematiek voogdij en 18+  
 
Per 1 januari 2022 is het nieuwe woonplaatsbeginsel Jeugdwet ingegaan, als gevolg hiervan ontstaat 
er een wijziging in de financiering waar gemeenten een nadeel van kunnen ondervinden. Om de 
overgang van financieringssystematiek goed te laten verlopen is een compensatieregeling in het 
leven geroepen. Gemeente Valkenburg aan de Geul heeft een aanvraag gedaan voor een 
compensatie ad € 1.056.000 die goedgekeurd is door het Ministerie. Doordat de beschikbare 
middelen zijn overvraagd wordt een bedrag van € 876.000 uitgekeerd. De terugbetaling wordt 
toegevoegd aan de reserve sociaal domein. Deze mutatie is reeds aangekondigd in de najaarsnota 
2022.  
 
4.6.6 Indexering sociaal domein  
 
Binnen het sociaal domein hebben een aantal partners aangegeven dat zij vanaf 2024 een 
significante stijging met betrekking tot de indexering zullen doorvoeren. Onze welzijnsinstelling 
Trajekt heeft aangegeven dat zij ook al in 2023 een indexering zullen doorberekenen aan de 
gemeente. Met Trajekt is na uitvoerig overleg afgesproken dat de subsidie jaarlijks zal worden 
geïndexeerd op basis van deels de Overheidsbijdrage in de Arbeidskostenontwikkeling (OVA) en 
deels de consumentenprijsindex (CPI). Daarbij wordt voor de component OVA 80% gehanteerd en 
voor de component goederen en diensten 20%. Voor 2023 betekent dat de volgende indexering:  

• -  OVA 80% van 6.36% = 5,09%  

• -  CPI 20% van 10% = 2% 
Totale index voor 2023 bedraagt 7,09%. 
Voor 2024 zal het indexeringspercentage worden vastgesteld op basis van de OVA en CPI van het 
lopende jaar. Bij de subsidieaanvraag voor 2024 wordt een voorlopige index gehanteerd. Een 
correctie vindt plaats zodra de index definitief is. 
 
De financiële consequenties van voorstaande worden in nauwe samenhang bekeken met de invulling 
van de taakstelling sociaal domein en de stelpost voor indexatie en loon- en prijscompensatie 
gemeentefonds.  
 
AB.K.30 Vraag: is al bekend meer bekend over deze stijgingen, waar praten we over? Vinden er ook 
gesprekken plaats met andere partners dan Trajekt?  
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Voor 2023 betreft het een prijsstijging van 7,09%. Voor 2024 zal het indexeringspercentage worden 
vastgesteld op basis van de OVA en CPI van het lopende jaar. Bij de subsidieaanvraag voor 2024 
wordt een voorlopige index gehanteerd. Een correctie vindt plaats zodra de index definitief is.  
Er hebben ook gesprekken plaatsgevonden met het Steunpunt Mantelzorg (onderdeel van Envida). 
Zij hebben aangegeven voor 2024 een prijsstijging van 9% te hanteren. Bij een andere belangrijke 
partner als MEE zien we daarentegen geen stevige indexering, dit heeft ermee te maken dat MEE 
standaard jaarlijks indexeert terwijl de hiervoor genoemde partijen dat niet doen.  
 

 
4.7 Programma Volksgezondheid en Milieu  
 
4.7.1 Riolering / GRP / Waterprogramma  
 
In het najaar 2023 wordt een nieuw Waterprogramma 2024-2027 (voorheen het Gemeentelijk 
Rioleringsplan) ter vaststelling aan de raad voorgelegd. 
Het Waterprogramma laat zien hoe de gemeente invulling geeft aan de drie wettelijke 
gemeentelijke zorgplichten:  

• Doelmatige inzameling en transport van afvalwater;  

• Doelmatige inzameling en verwerking van hemelwater;  

• Voorkomen of beperken van structureel nadelige gevolgen van de grondwaterstand.  
Daarmee gaat het programma ook over het voorkomen van wateroverlast in de bebouwde kom, over 
het verminderen van verstening, en het verbeteren van de waterkwaliteit. In dit Waterprogramma 
maken we keuzes voor water en riolering die bijdragen aan deze brede doelen. We onderbouwen zo 
een doelmatige bestendig van de rioolheffing voor de komende vier jaar.  
Het nieuwe Waterprogramma 2024-2027 bestaat uit drie delen:  

1. Waterprogramma 2024-2027 Valkenburg aan de Geul  
Vertaling doelen naar gemeentelijke maatregelen, kostendekkingsvoorstel.  
2. Watertakenplan Maas en Mergelland 2023-2027  
Bevat de gezamenlijke doelen en acties op het gebied van afvalwater, hemelwater en 
grondwater en de gevolgen daarvan voor oppervlaktewaterkwaliteit en de grond- 
waterkwaliteit voor de drinkwaterwinning.  
3. Klimaatadaptatiestrategie Maas en Mergelland 2023-2027 
Bevat de visie, doelen en gezamenlijke acties op het gebied van hevige neerslag, langdurige 
droogte, extreme hitte en de gevolgbeperking van overstromingen.  

 
4.7.1a Afkoppelen regenwater gemeentehuis en vijver park Dersaborg  
 
De gemeente heeft ook een opgave ten aanzien van het afkoppelen van regenwater van de 
gemeentelijke gebouwen met als doel herstel van de grondwaterstand/minder verdroging. Het 
regenwater van het gemeentehuis wordt opgevangen en vervolgens gei ̈nfiltreerd in de bodem. Het 
overbrengen naar een vijver is niet gangbaar, omdat het regenwater dan niet terecht komt in de 
bodem, maar het is niet onmogelijk. Bij een vijver met een natuurlijke bron is dit een overweging. 
Echter, in het park Dersaborg ontbreekt een natuurlijke bron en een vijver hier kan niet 
functioneren op alleen regenwater. De vijver zou zeer frequent met leidingwater moeten worden 
bijgevuld om een bepaald niveau te kunnen handhaven en om de flora en fauna welke zich rondom 
een vijver gaat ontwikkelen, te kunnen beschermen. Het bijvullen van de vijver met leidingwater 
schiet het doel van afkoppelen regenwater om verdroging tegen te gaan voorbij.  
 
4.7.2 Lokale energiecoöperatie  
 
Via de raadscommissie Fysiek Domein hebben wij u tussentijds gei ̈nformeerd over de ontwikkelingen 
rondom de oprichting van een gezamenlijke energiecoöperatie met de gemeente Gulpen – Wittem. 
Dit op basis van een initiatief vanuit betrokken inwoners. Het plan wordt steeds concreter, om tot 
een levensvatbaar initiatief over te gaan is de verwachting dat er een beperkte bijdrage vanuit de 
gemeente nodig is. Het advies is om is de begroting een structureel bedrag van € 10.000 op te 
nemen onder de noemer “bijdrage lokale energiecoöperatie”.  
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AB.K.31 Vraag: Waarom moeten alle inwoners hierin bijdragen, ook diegene die energie-armoede 
kennen? Is toch particulier initiatief? 
 

Beantwoording college 

 
De opstartkosten van een energiecoöperatie zijn aanzienlijk. Zonder bijdrage van een gemeente is 
dit een te risicovolle stap voor een groep particulieren om te nemen. Het coöperatief 
gedachtengoed strekt verder dan zelfbelang en hierbij hoort ook inclusie van kansarme gezinnen in 
hun projecten, het betrekken van jongeren en het verstrekken van informatie. Hierbij wordt een 
aantal % van het totaal aan zonnepanelen per project gratis aan hen aangeboden. Daarnaast is een 
energiecoöperatie op dit moment een van de weinige manieren om burgers lokaal te laten 
participeren in de energietransitie en opbrengsten ook binnen de gemeentegrenzen te laten 
landen. Verder is het in tijden van netcongestie een van de manieren om alsnog zonnedaken te 
realiseren. Voor een coöperatie is, in tegenstelling tot een belegger, een kleinverbruik aansluiting 
van 3x 80 Ampère reeds interessant om te ontwikkelen. Gezien de verscheidene 
belangrijke voordelen van het hebben van een energiecoöperatie wordt de investering in dit 
initiatief verantwoord geacht. 
 

 
4.7.3 Beleidskader afval en programma circulaire economie  
 
Valkenburg aan de Geul streeft er naar een duurzame, gezonde en kennis gedreven gemeente te 
zijn. De transitie naar een circulaire economie maakt daar onlosmakelijk deel van uit en is in 2021 
in gang gezet. Inmiddels is duidelijk geworden dat om een impact te hebben het nodig is scherpe 
keuzes te maken, waar mogelijk de samenwerking op te zoeken en de combinatie tussen creativiteit 
en kennis te bevorderen. Daarom willen we graag in 2024 inzetten op het ontwikkelen van een 
Programma Circulaire Economie.  
 
AB.K.32 Vraag: Is er zicht op de kosten die gemaakt zullen worden in de toekomst? 
 

Beantwoording college 

 
Nee, er is nog geen zicht op de kosten die gemaakt zullen moeten worden voor de transitie naar 
een circulaire economie. Eerst zal er een keuze gemaakt moeten worden waar we als gemeente, 
binnen de invloedssfeer die we hebben, de komende jaren onze focus het beste op kunnen leggen. 
Bij de uitwerking van het Programma Circulaire Economie zal ook een financieel paragraaf worden 
opgenomen die een doorkijk geeft naar de komende jaren. 
 

 
4.8 Algemeen, bestuur en ondersteuning en overhead  
 
4.8.1 Subsidieverkenning  
 
Bij alle in deze kadernota genoemde opgaven en projecten worden subsidiemogelijkheden verkend. 
Deze verkenning van mogelijke cofinanciering vindt standaard plaats.  
 
4.8.2 Formatieplaats financiële administratie  
 
De financiële administratie van onze gemeente staat al een aantal jaren formeel voor 1,0 fte 
opgenomen in de begroting. Dit is geen structureel houdbare situatie. In de afgelopen periode is 
deze omissie ingevuld met (tijdelijke) externe inhuur. Wij stellen voor om deze formatieplaats met 
ingang van de begroting 2024 (à € 63.000) structureel in de begroting op te nemen. 
 
4.8.3 Formatie en toekomst buitendienst  
 
De buitendienst voorziet in een belangrijke serviceverlening naar inwoners en de algehele 
leefbaarheid in de gemeente evenals de calamiteitendienst en gladheidsbestrijding. De 
inzetbaarheid van de groep medewerkers slinkt gestaag. De aanwas vanuit de doelgroep WSW is 
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gestopt en deze ondersteunende groep slinkt ook zienderogen. Met de huidige bezetting komen de 
werkzaamheden zoals o.a. het maaien, het straatwerk, het water geven en de inzetbaarheid 
calamiteitendienst in het geding en is de gladheidsbestrijding conform plan niet uitvoerbaar. Wij 
stellen voor om een formatieplaats met ingang van 2024 (à € 43.000) structureel in de begroting op 
te nemen.  
Gezien bovenstaande ontwikkelingen en om de toekomst van onze serviceverlening aan onze 
bewoners door de buitendienst in beeld te brengen, is een onderzoek nodig. We stellen voor hier 
een onderzoeksbudget van € 35.000 ter beschikking te stellen.  
 
AB.K.33 Vraag: Is het noodzakelijk om dit te laten onderzoeken? Kan er geen schatting gemaakt 
worden van het aantal in te vullen FTE's?  
 

Beantwoording college 

 
Ook de benodigde FTE’s zullen onderbouwd moeten worden passend bij de uitvoering van taken. 
Het gaat dan ook verder dan dat. Het gaat om de vraag op welke wijze we onze serviceverlening 
nog hoog kunnen houden in deze veranderende wereld, de huidige processen en werkwijze kunnen 
optimaliseren en beter kunnen afstemmen op de vraag en het personeel de juiste kansen te 
bieden. 
 

 
4.8.4 Bijstelling energiekosten  
 
De energiemarkt is in 2022 volop in het nieuws geweest door de prijsstijgingen. Zowel de 
wereldwijde vraag naar energie, de beperkte binnenlandse (gas)voorraad als de oorlog in Oekrai ̈ne 
stuwden de prijzen enorm op. In 2023 zijn de prijzen weer aan het dalen. Of de daling voortzet en 
hoe de ontwikkeling van de prijzen zal verlopen de komende jaren is lastig te voorspellen. Het 
verloop van de leveringstarieven van de afgelopen jaren is als volgt:  
Elektriciteit (kWh) € 0,05 € 0,04 € 0,11 € 0,39 Gas (m3) € 0,19 € 0,16 € 0,40 € 1,37  
Voor de levering van duurzame elektriciteit en gas is op basis van een gezamenlijke Europese 
aanbesteding met o.a. de Zuid-Limburgse gemeenten een overeenkomst gesloten voor een periode 
van 3 jaren (2023-2025) met 3 optiejaren. De leveringsprijs is gebaseerd op de gemiddelde prijs 
over een periode van 10 maanden voorafgaande aan het nieuwe kalenderjaar. 
In onze gemeentelijke begroting zullen wij rekening moeten houden met genoemde ontwikkelingen. 
Bij de inschatting van de totale energiekosten 2023 is uitgegaan van de actuele leveringstarieven, 
de huidige netwerkkosten, het gemiddelde jaarverbruik bij grootverbruik-aansluitingen, de 
bevoorschotting 2023 bij kleinverbruik-aansluitingen en de actuele overheidsheffingen (belastingen 
en opslagen duurzame energie- en klimaattransitie).  
Op basis hiervan dienen de elektriciteitskosten in 2023 opgehoogd te worden van € 370.000 met € 
490.000 tot € 860.000. Hiervan kan € 104.000 worden opgevangen binnen de egalisatiereserve 
parkeerexploitatie en € 28.000 ten laste worden gebracht van de SPUK-uitkering opvang 
ontheemden Oekraïne. De resterende € 358.000 wordt ten laste gebracht van het 
begrotingsresultaat 2023.  
De kosten voor gas dienen in 2023 opgehoogd te worden van € 261.000 met € 373.000 tot € 634.000. 
Hiervan kan € 53.000 ten laste worden gebracht van de SPUK-uitkering opvang ontheemden 
Oekraïne. De resterende € 320.000 wordt ten laste gebracht van het begrotingsresultaat 2023. 
Meerjarig wordt voorgesteld om in 2024, 2025, 2026 en 2027 rekening te houden met respectievelijk 
50%, 25%, 10% en 10% van de voorgestelde ophoging van de budgetten voor elektriciteit en gas in 
2023. Concreet gaat het om de volgende bedragen: € 339.000 in 2024, € 170.000 in 2025, € 68.000 
in 2026 en € 68.000 in 2027. De kosten worden ten laste gebracht van de stelpost indexatie en loon- 
en prijscompensatie uit het gemeentefonds.  
 
4.8.5 Gevolgen CAO personeelsbegroting  
 
Als gevolg van de nieuwe CAO dient de personeelsbegroting te worden bijgesteld. De belangrijkste 
punten uit de nieuwe CAO met een looptijd van 2 januari 2023 t/m 1 januari 2024 zijn een 
loonsverhoging van € 240 per maand en een stijging van 2%. Financieel betekent dit een structurele 
ophoging van de personele lasten met € 760.000. In de primitieve begroting is een toename voorzien 
van € 440.000, waardoor een structurele bijstelling van € 320.000 noodzakelijk is ter dekking van de 
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personele lasten. Deze bijstelling wordt in 2023 ten laste gebracht van het begrotingsresultaat en 
vanaf 2024 kan dit gedekt worden uit de stelpost indexatie en loon- en prijscompensatie uit het 
gemeentefonds.  
 
4.8.6 Overige indexeringen  
 
In deze kadernota is voor zover bekend rekening gehouden met diverse bijstellingen van budgetten 
als gevolg van aanzienlijke prijsstijgingen. Indien wij nog op andere onderdelen binnen de begroting 
geconfronteerd worden met noodzakelijke ophogingen van budgetten als gevolg van deze stijgingen, 
dan zal dit moeten worden opgevangen binnen de stelpost indexatie en loon- en prijscompensatie 
uit het gemeentefonds.  
 
AB.K.34 Vraag: Wat is het gehanteerde inflatiecorrectie-cijfer en waar is dit op gebaseerd? 
 

Beantwoording college 

 
Bij het opstellen van de begroting wordt standaard een percentage van 2,5% gehanteerd, waarbij 
op detailniveau wordt bekeken of dat voor de specifieke post toereikend is (bijvoorbeeld door 
prijsverhogingen door leveranciers). 
 

 
4.8.7 Uitkering dividend Enexis 2023  
 
In april 2023 heeft Enexis Holding N.V. het dividend uitgekeerd van het boekjaar 2022. Als gevolg 
van het verkoopresultaat van Fudura B.V. konden wij een extra uitkering inboeken van € 202.000.  
 
4.8.8 BsGW harmonisatie belastingheffing  
 
BsGW is op dit moment bezig met de harmonisatie van de belastingheffing bij de deelnemende 
gemeenten. Daar waar afgeweken wordt van de ‘standaard’ maatstaf van de heffing, zullen vanaf 
2024 extra kosten in rekening worden gebracht. Onze gemeente wijkt af van de ‘standaard’ bij de 
rioolheffing. De rioolheffing is gebaseerd op het werkelijke waterverbruik, daar waar de ‘standaard’ 
een staffel in waterverbruik is. Door de maatstaf van heffing te wijzigen zal er een beperkte 
verschuiving tussen de gebruikers plaatsvinden. Bij de raadsnota voor de tariefmaatregelen voor het 
jaar 2024 zullen wij nader ingaan op deze verschuiving. Voorgesteld wordt om in te stemmen met 
een rioolheffing die gebaseerd is op een staffel in waterverbruik.  
 
AB.K.35 Vraag: Wat gaat het College doen naar aanleiding van het amendement BSGW 
Raadsvergadering juni 2023? 
 

Beantwoording college 

 
Wij gaan er van uit dat u verwijst naar het amendement zoals dat door de fractie van het CDA is 
ingebracht op agendapunt C.26 van de raadsvergadering van 19 juni 2023, het voorstel van het 
college op de zienswijze voor de ontwerpbegroting 2024 en de 1e begrotingswijziging 2023 van de 
BsGW. Dit amendement is door de gemeenteraad verworpen. Het college zal dan ook geen actie 
ondernemen naar aanleiding van dit amendement. 
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Raadsfractie Valkenburgse Senioren Partij (VSP) 
 
Technische vragen bij kadernota 2023 
 
Geacht college, de VSP heeft de navolgende vragen: 
 
VSP.K.01 Pagina 5 
Kunt u ons aangeven voor wie en voor hoeveel de evenementen in 2023 begroot zijn? 
 

Beantwoording college 

 
In de raadscommissie Economisch Domein van 31 mei 2023 hebben wij de commissieleden hierover 
middels een presentatie uitgebreid geïnformeerd. Zie iBabs. 
 

 
VSP.K.02 Pagina 5 
Structureel budget promotiecampagnes.  
Aan welke evenementen is dit bedrag in 2022 besteedt? 
 

Beantwoording college 

 
Het bedrag is in 2022 onder andere besteed aan een uitgebreide campagne “SAMEN VALKENBURG” 
die tot doel heeft om bezoekers naar Valkenburg te trekken. Een campagne die zeker na de 
covidperiode en de wateroverlast erg werd gewaardeerd. Nagenoeg alle ondernemers werkten 
hierin samen. Ook de lantaarnpaalbanieren in de stad en de kernen worden uit dit budget betaald. 
Tot slot behoren tot deze kosten de uniforme uitstraling van onze campagne en de algemene 
advertenties, social mediacampagnes en de vernieuwde stadsplattegronden o.a. bij het station en 
op de parkeerplaatsen. 
 

 
VSP.K.03 Pagina 5 
Voorbereidingskosten parkeergarage aan de Kei. 
Waaruit bestaan de 25.000 aan voorbereidingskosten. Graag uitsplitsing van deze kosten. 
 

Beantwoording college 

 
Deze uitsplitsing is er nog niet omdat er nog geen uitvraag is opgesteld. Dit is een indicatie van de 
te verwachten kosten bij een dergelijke uitvraag om een nieuwe aanbesteding, contractvorm en 
contractant aan ons te kunnen binden.  
 

 
VSP.K.04 Pagina 6 
Wegenlegger en verkeersveiligheidsmaatregelen. 
Wij missen hier Oud Valkenburgerweg richting Oud Valkenburg. Bewoners klagen hier al jaren van te 
snel rijdende voertuigen. Het college zou ook deze weg onder de aandacht brengen bij de Provincie. 
Waarom wordt deze nu niet genoemd? 
 

Beantwoording college 

 
De afhandeling van de klachten ten aanzien van verkeersveiligheid op dit wegvak is de 
verantwoordelijkheid van de provincie. Onlangs hebben wij aandacht gevraagd voor dit wegvak 
(met name binnen de kom) in een gesprek met de provincie. 
 

 
VSP.K.05 Pagina 6 
In de Wilhelminalaan gebeuren regelmatig ongelukken. 
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Deze weg is een racebaan. Is het mogelijk om ook hier gelden voor op te nemen om te onderzoeken 
hoe we deze weg veiliger kunnen maken? 
 

Beantwoording college 

 
Sinds 2016 zijn er op de Wilhelminalaan geen ongevallen meer geregistreerd behoudens het 
noodlottig ongeval van juni dit jaar. De weg staat op voor een herinrichting over enkele jaren en 
dan wordt altijd gekeken naar optimalisatie van de verkeersveiligheid. Onze aandacht gaat in 
eerste instantie uit naar de wegvakken met een hoger risico vanuit de uitgevoerde 
verkeersveiligheidsanalyse. Zoals aangegeven komen we bij u terug met de aanpak 
verkeersveiligheid. We kunnen dit wegvak opnemen en zullen de keuze/prioritering voor het 
inzetten van middelen hiervoor voorleggen. 
 

 
VSP.K.06 Pagina 6 
Deelmobiliteit. 
Is het de bedoeling dat de gemeente dit fietsnetwerk opzet of wordt dit aan de markt overgelaten?  
 

Beantwoording college 

 
Alleen vanuit de markt zal deelmobiliteit in onze regio onvoldoende zelfstandig ontwikkelt worden. 
We zullen als overheid hier een stimulerende rol in moeten nemen.  
 

 
VSP.K.07 Pagina 8 
Verlichting natuurgras voetbalvelden SV Geuldal 
Blijkbaar gaan we investeren in nieuwe armaturen en masten. Moeten wij niet even afwachten wat 
nu met SV Geuldal gaat gebeuren. Is hier nog geen duidelijkheid over?   
 

Beantwoording college 

 
Op korte termijn is er geen duidelijkheid betreffende het dossier SV Geuldal wegens het lopende 
wateronderzoek in de gemeente Gulpen-Wittem, naar aanleiding van de watersnoodramp.  
 
Gezien de lopende gebruikersovereenkomst is de gemeente verantwoordelijk voor het oplossen van 
de onveilige situatie betreffende de lichtmasten en de verlichtingsproblemen bij SV Geuldal. 
Zodoende kunnen we niet meer afwachten. 
 

 
VSP.K.08 Pagina 11 
De KCR. Onderhoud buitenkunstwerken. 
Kunnen we hier een lijst van krijgen met een kostenspecificatie. 
 

Beantwoording college 

 
Deze lijst kan niet worden opgesteld binnen de gestelde termijn van de beantwoording van deze 
technische vragen. Wij zullen nagaan of het mogelijk is om deze specificatie op een later moment 
inzichtelijk te maken. 
 

 
De VSP ziet uw antwoorden met belangstelling tegemoet. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
Lloyd Wagemans 
Gertie Silverentand 
Chrétien Jamin  
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Raadsfractie Progressieve Groene Partij (PGP) Valkenburg 
 
Technische vragen bij kadernota 2023 
 
Definitieve vragen Kadernota 2023 
 
PGP.K.01 P. 4: Ondernemersdesk. 
Wie is wij in de zin ‘Indien uit de evaluatie blijkt dat wij deze willen doorzetten…’ ofwel hoe vindt 
deze besluitvorming plaats en op basis van welke cijfers?  
 

Beantwoording college 

 
“Wij” betreft College Burgemeester en Wethouders van de gemeente Valkenburg aan de Geul. De 
pilot Ondernemersdesk loopt nog. De evaluatie/voorstel voor vervolg is nog niet bekend, de BIZ zal 
hierbij betrokken worden. 
 

 
PGP.K.02 P. 5: Verhoging evenementenbudget.  
Is er inmiddels een nieuwe organisatie voor de Bokkemert gevonden? 
 

Beantwoording college 

 
De BIZ voert overleg met mogelijke nieuwe organisatoren van de Bokkemèrt. Waarschijnlijk wordt 
binnenkort bekend wie die taak op zich zal nemen. We doen er samen met de BIZ alles aan om de 
Bokkemèrt op de traditionele zondag in oktober doorgang te laten vinden. 
 

 
PGP.K.03 P. 5: Verhoging evenementenbudget.  
Welk budget is dit precies? Valt dat onder 3.4 Economische Promotie? Van hoeveel naar hoeveel 
gaat dit budget?  
 

Beantwoording college 

 
Het budget voor evenementen wordt eenmalig – in 2023 – verhoogd met een bedrag € 20.190. Zie 
ook de presentatie die tijdens de raadscommissie Economisch Domein van 31 mei 2023 gegeven is. 
 
Daarnaast is het voorstel om vanaf 2024 een structureel bedrag van € 30.000 beschikbaar te stellen 
voor promotiecampagnes/citymarketing, De afgelopen jaren werden deze kosten ook reeds 
gemaakt maar werden deze gedekt uit het evenementenbudget. Daarmee komt het oorspronkelijk 
voor evenementen gelabeld budget, weer geheel daarvoor ter beschikking. 
 

 
PGP.K.04 P. 5: Structureel budget promotiecampagnes. 
Is over de laatste jaren het effect van deze campagnes gemeten? Ofwel op basis van welke cijfers 
wordt nu beslist dat dit een zinnige uitgave is?  
 

Beantwoording college 

 
Het effect van de campagnes is niet gemeten, de vraag is ook hoe dit echt goed meetbaar gemaakt 
zou kunnen worden. Dan kom je al gauw terecht bij enquêtes onder bezoekers, waarvoor nog veel 
meer budget nodig zou zijn om die uit te voeren. Dan nog is de vraag of dit echt meetbare 
resultaten oplevert. Hoe weet je immers wat er met bezoekersaantallen zou gebeuren als je 
bepaalde acties niet ondernomen had? Duidelijk is in ieder geval wél dat de campagnes breed 
gedragen worden door de ondernemers en de BIZ. 
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PGP.K.05 P. 6: Wegenlegger en verkeersveiligheidsmaatregelen.  
Wij zien plannen voor komremmers, onder andere bij entree Valkenburg. Is er ook nog recent 
gesproken over de verkeersveiligheid aan de andere kant van de 80km weg, namelijk Oud -
Valkenburg? Zijn er nog plannen om hier de situatie te verbeteren?  
 

Beantwoording college 

 
De Oud Valkenburgerweg oftewel N595 is een provinciale weg. De provincie heeft voorlopig niet 
gepland om aan het deel buiten de kom aanpassingen door te voeren.  
 

 
PGP.K.06 P. 7: Vervanging kunstwerken. 
Betekent dit dat er in 2024 dat de bruggen en duikers zelf als kunstwerk worden gezien en dat deze 
in 2024 hersteld moeten worden voor de bedragen 75.000 en 200.000 euro. Of gaat het om de 
kunstwerken, zoals de schilderingen boven de ingang van de duiker bij Schin op Geul en moet die in 
2024 hersteld worden? Graag iets meer toelichting.  
 

Beantwoording college 

 
Een civieltechnisch kunstwerk is geen kunstwerk in de zin van een kunstuiting zoals een 
schildering. Het betreft bruggen, duikers, viaducten, tunnels en het vervangen daarvan.  
 

 
PGP.K.07 P. 8: Kunstgrasvelden. 
PGP heeft jaren geleden al gewaarschuwd voor de materialen van de kunstgrasvelden. Daar werd 
toen niet veel op gereageerd. Is het genoemde bedrag van 49.000 voldoende om het milieu te 
beschermen? Kijkt het college nu anders aan tegen de eventuele gezondheidsrisico's voor de spelers?  
 

Beantwoording college 

 

Het gevraagde bedrag is voldoende om te voldoen aan de zorgplicht om de verspreiding van 

rubbergranulaat buiten het speelveld te voorkomen en daarmee een bijdrage te leveren aan het 

beschermen van het milieu. 

 

Onderzoek van het RIVM heeft aangetoond dat het risico voor de gezondheid van sporten op 

kunstgrasvelden die zijn ingestrooid met rubbergranulaat, praktisch verwaarloosbaar is. Dit 

betekent dat het verantwoord is om op deze velden te sporten.  

 

 
PGP.K.08 P. 11: Uitvoering Groenbeleidsplan. 
 Is er al een uitvoeringsplan of planning hoe die 200.000 euro ingezet gaat worden?  
 

Beantwoording college 

 
Aan de hand van de projectenlijst welke onderdeel uit maakt van het groenbeleidsplan worden 
twee sporen belopen: 

• Spoor 1: Waar kunnen de projecten vanuit het groenbeleidsplan meeliften met andere 
(onderhouds-)werkzaamheden. Denk aan reconstructies van wegen, water/rioolprojecten, 
projecten van derden zoals Provincie of natuurorganisaties. 

• Spoor 2: Projecten waarbij de gemeente als natuur en landschap rechtstreeks trekker is.   
Jaarlijks zal er een uitvoeringsprogramma opgesteld worden, passend binnen de financiële kaders. 
Dit kan vervolgens richting uw Raad gebruikt worden als verantwoording voor de inzet van de 
structurele middelen.  
 
Daarnaast kan het zijn dat voor grotere projecten (met grote financiële impact) nog separate 
voorstellen volgen richting uw Raad (zoals bijv. in deze kadernota het project 
Kuurpark/Natuurpark). 
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PGP.K.09 P. 15: Vijver Dersaborg:  
In deze kadernota staat niets nieuws hierover, dat wisten wij al toen dit plan de eerste keer 
gelanceerd werd. Wij missen nu alleen een afrondende conclusie. Is dit plan nu voorgoed van de 
baan?  
 

Beantwoording college 

 
Een vijver als solitair project of als oplossing voor de opvang/afkoppeling van regenwater maakt 
geen onderdeel meer uit van de programmering. 
 

 
PGP.K.10 P. 16: Formatieplaats financiële administratie.  
Het staat er wat cryptisch. Betekent dit concreet een wijziging van 1 fte naar 2 fte?  
 

Beantwoording college 

 
Dat is correct. 
 

 
PGP.K.11 P. 16: Formatie buitendienst.  
Het klinkt als 1 fte erbij. Klopt dat en hoeveel fte is er nu?  
 

Beantwoording college 

 
Voor de groep allround medewerkers betekent dit inderdaad 1 fte erbij. We zitten nu op effectief 
2,6 fte. 
 

 
PGP.K.12 P. 16/17: Bijstelling Energiekosten.  
Het klinkt enorm als schuiven met potjes. Hoe komt het dat de SPUK-uitwerking opvang 
ontheemden Oekraïne en de parkeerexploitatie hiervoor gebruikt kunnen worden?  
 

Beantwoording college 

 
De energiekosten die betrekking hebben op deze locaties (opvanglocaties ontheemden en het 
stroomverbruik m.b.t. parkeren) kunnen ook gedekt worden uit de middelen die specifiek voor 
deze onderwerpen beschikbaar zijn. 
 

 
PGP.K.13 P. 18: 7. Duurzaamheid. 
Waarom is Duurzaamheid niet van toepassing op deze kadernota? Waarom wordt er geen koppeling 
gemaakt met SDG doelen?  
 

Beantwoording college 

 
Uiteraard is duurzaamheid van toepassing. De vraag is echter hoe deze paragraaf dan in te vullen. 
Dit kan vanuit alle duurzaamheidsaspecten vanuit de separate voorstellen of een paragraaf over 
duurzaamheid i.r.t. de kadernota in algemeenheid. Gekozen is om de kadernota met name vorm te 
geven vanuit richtinggevend te maken keuzes en geen invulling te geven aan een specifieke 
passage duurzaamheid. 
 

 
PGP.K.14 Algemene vraag. 
Er worden in deze kadernota gelden gevraagd voor projecten die nog in 2023 worden uitgevoerd. 
Bijvoorbeeld voor de vijvers van Halderpark en Mauritiussingel. Waarom wordt ervoor gekozen om 
de aanpassing van begroting 2023 in hetzelfde raadsvoorstel als de kadernota 2023 te plaatsen?  
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Beantwoording college 

 
Zoals aangegeven in de inleiding van de kadernota is het doel van de kadernota tweeledig. De 
kadernota geeft richting aan het proces van het opstellen van de begroting voor het volgende 
begrotingsjaar en geeft inzicht in het lopende begrotingsjaar. Eveneens kunnen er 
beleidstoevoegingen voor het lopende begrotingsjaar worden gedaan. 
 
Dit is overeenkomstig de kaders die de gemeenteraad hiervoor gesteld heeft in de financiële 
verordening. 
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Raadsfractie VVD Valkenburg 
 
Technische vragen bij kadernota 2023 
 
KADERNOTA 2023 
Algemeen 
In de kadernota wordt de raad geadviseerd om het College opdracht te geven om de 
programmabegroting 2024 op te stellen conform de in de kadernota opgenomen voorstellen. 
De gedane voorstellen zijn ambitieus met naast de incidentele posten een significante structurele 
impact op de begrotingen voor de komende jaren t/m 2027.  
De raad heeft uiteraard nog de mogelijkheid om zich uit te spreken over de begroting 2024 en de 
meerjarenraming tot en met 2027, echter op dit moment is nog niet duidelijk wat de uitkomst van 
de septembercirculaire en de impact van de uitkeringen uit het Gemeentefonds met name voor de 
jaren 2026 en 2027 gaat worden.  
 
VVD.K.01 Vraag: Zou het niet zinvol zijn om de ambities naar beneden bij te stellen rekening 
houdend met een daling van de uitkeringen uit het Gemeentefonds vanaf 2026? 
 

Beantwoording college 

 
In financieel technische zin biedt de begroting en meerjarenraming (t/m 2027), aangevuld met de 
resultaten uit de meicirculaire 2023, de financiële ruimte om de voorgestelde beleidstoevoegingen 
te kunnen dekken. Het bijstellen van de ambities is een politieke keuze. 
 

 
VVD.K.02 p.4 4.2.2 Ondernemersdesk 
Vraag: waar is het bedrag van € 90.000 op gebaseerd? 
 

Beantwoording college 

 
Zie ook eerdere beantwoording (bij vraag AB.K.05 en PGP.K.01). Dit is gebaseerd op de huidige 
opzet vanuit de pilot.  
 

 
VVD.K.03 p.5 4.2.4 Uitvoeringskosten Visie Vrijetijdseconomie 
Het advies is om 50% van de aangekondigde verhoging van de toeristenbelasting als dekking te 
reserveren voor een uitvoeringsprogramma in lijn met de nieuwe visie VTE. 
Vraag: waarom wordt hier gesproken over 50% van de aangekondigde verhoging TB? Terwijl in de 
paragraaf over de strategische reserve gesproken wordt over een bedrag, te weten € 275.000,-- 
zijnde eveneens 50% van de aangekondigde verhoging TB (€ 550.000,--). Dus waarom niet gewoon 
het verwachte bedrag genoemd? 
 

Beantwoording college 

 
Het uitvoeringsprogramma is nog niet opgesteld. Daarmee zijn de kosten ook nog niet definitief in 
beeld te brengen. De vertegenwoordigers van de Valkenburgse ondernemers hebben aangegeven 
het belangrijk te vinden dat een groot deel van de verhoging van de Toeristenbelasting ten goede 
komt voor de brede vrijetijdseconomie-sector Valkenburg aan de Geul. Door nu te kiezen voor een 
percentage en geen vast bedrag wordt een harde koppeling gemaakt aan de tariefsverhoging en 
feitelijke opbrengsten daarvan. Dat kan meer of minder zijn dan nu een vast bedrag van € 275.000 
te noemen. 
 

 
VVD.K.04 p.6 4.3.3 Wegenlegger en verkeersveiligheidsmaatregelen. 
Er wordt verzocht een bedrag van € 120.000,-- ter beschikking te stellen voor de aanvullende 
maatregelen. 
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Vraag: hoe wordt dit bedrag verdeeld over de invalswegen? (Oud Valkenburgerweg-Neerhem, 
Emmaberg en Cauberg) 
 

Beantwoording college 

 
Hiervoor wordt nog een kostenraming opgesteld op basis van de ontwerpen die gemaakt worden. 
Het is een aanvulling van het budget omdat de omvang van de maatregelen op deze wegen 
ingrijpender zijn. 
 

 
VVD.K.05 Vraag: het riool zou eveneens worden aangepakt op de Neerhem en er zou verder worden 
ingezet op een (ondergronds) opvangbekken op de Neerhem als overloop voor het water zodra het 
riool het niet aankan. Waarom wordt hier geen bedrag voor gereserveerd? 
 

Beantwoording college 

 
Deze projecten maken onderdeel uit van het Waterplan wat ter vaststelling in het najaar wordt 
aangeboden.  
 

 
p.6 4.3.6 Ophogen bestemmingsreserve strategische projecten 
VVD.K.06 Vraag: Waarom is er voor gekozen om de strategische projecten onder het hoofdstuk 
Verkeer, Volkshuisvesting en Ruimtelijke ordening onder te brengen? 
 

Beantwoording college 

 
In financieel technische zin valt een storting in een reserve niet onder een programma, maar wordt 
dit in het overzicht van baten en lasten separaat opgenomen. Indien de raad een keuze maakt om 
de strategische reserve in te zetten voor een specifiek project, dan bepaald de inhoud van het 
betreffende project onder welk programma dit valt. Dat kan het programma zijn waar dit 
onderwerp nu is opgenomen, maar dat hoeft niet het geval te zijn. 
 

 
VVD.K.07 p.9 4.4.3 Raamovereenkomsten (ontzorgingscontracten) beheer en onderhoud 
Vraag: Kunt u uitleggen waar de behoorlijke verschillen in indexatie op gebaseerd zijn? Van 5.8% tot 
11.3%. Welke objecten zijn overgekomen naar de Gemeente om een budget verhoging van € 
17.500,-- te verantwoorden? 
 

Beantwoording college 

 
De verschillen in indexering heeft te maken met de betreffende CBS Statline waar het betreffende 
contract onder gecategoriseerd wordt en derhalve geïndexeerd dient te worden. Wat betreft het 
Onderhoud Openbaar Groen betreft dit het prijsindexcijfer “4211a Wegen met open verharding”, 
voor Afval & Reiniging prijsindexcijfer “812 Reiniging” en Onderhouden Sportvelden 42/43 Grond-, 
weg- en waterbouw (GWW). 
 
Afgelopen jaar zijn diverse groenobjecten overgekomen naar de gemeente. Dit betreffen de uit de 
pacht terug gekregen percelen (hoogstamfruitboomgaarden) aan de Daalhemerweg (totaal 2 
hectare) en de hoogwaterbuffer aan de Prinses Beatrixsingel (totaal 2,5 hectare), waardoor de te 
beheren en onderhouden arealen groen wijzigen (meer worden). 
 

 
“Wij achten het verantwoord om structureel € 200.000 vrij te maken voor de uitvoering van het 
groenbeleidsplan (t.b.v. investeringsbedragen of onderzoeken voortkomend uit het 
uitvoeringsprogramma). Jaarlijks kunnen wij dan vanaf 2024 op basis van dit bedrag een 
uitvoeringsprogramma opstellen waarover wij verantwoording afleggen aan uw raad.” 
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VVD.K.08 Vraag: U heeft het over structureel. Is er ook een einddatum? 
 

Beantwoording college 

 
Het groenbeleidsplan geeft een doorkijk tot 2040. Vandaar dat gekozen is voor het opnemen van 
een structureel bedrag (zonder harde einddatum), maar in ieder geval dus voor de gehele 
meerjarendoorkijk voor de aanstaande begroting. 
 

 
p.12 4.4.15 De Bosdries 
De uitkomsten van het onderzoek renovatie/nieuwbouw worden verwacht in juni 2023. 
 
VVD.K.09 Vraag: is er al zicht op een concrete datum? 
 

Beantwoording college 

 
De uitkomsten zijn net binnen en zullen in een advies richting college en Raad na het reces 
aangereikt worden. 
 

 
p.14 4.6.3 beleid armoede en schuldhulpverlening 
De Wet Schuldsanering Natuurlijke Personen wordt op een aantal punten gewijzigd per 1 juli 2023. 
 
VVD.K.10 Vraag: is de gemeentelijke schuldhulpverlening hiertoe uitgerust en opgeleid? Wordt 
hiermee ook rekening gehouden in het nog op te stellen beleidsplan armoedebestrijding en 
schuldhulpverlening? 
 

Beantwoording college 

 
De gemeente heeft de verantwoordelijkheid om schuldhulpverlening te bieden aan haar inwoners. 

De Wet gemeentelijke schuldhulpverlening schrijft voor dat de gemeenteraad daarvoor een 

beleidsplan vaststelt. Hierin staan de hoofdzaken van het door de gemeente te voeren beleid 

betreffende integrale schuldhulpverlening en het voorkomen van schuldproblemen. Thans wordt  

een nieuw beleidsplan opgesteld, waarbij uiteraard rekening wordt gehouden met de wijzigingen 

zoals opgenomen in de WGS. Omdat vroegsignalering, schuldhulpverlening en armoede 

onlosmakelijk met elkaar verbonden zijn, is besloten om deze samen te voegen in het nieuw op te 

stellen beleidsplan. Het plan wordt in het vierde kwartaal van 2023 voorgelegd aan uw raad. 

 

 
p.15 4.7.1 Riolering c.a. 
Een opmerking vanwege, heel recent, weer wateroverlast n.a.v. regenbuien/riool. 
 
VVD.K.11 Vraag: Gaat het rioleringsplan de knelpunten aanpakken en welk budget zal hiervoor 
nodig zijn? 
 

Beantwoording college 

 
Het waterplan pakt de knelpunten aan daar waar het systeem niet voldoet aan de gestelde eisen 
en waar onderhoud nodig is. Het waterplan en de bijbehorende financiële paragraaf wordt in het 
najaar aan uw raad voorgelegd.  
 

 
p.16 Op pag. 16 wordt onder 4.8.2 melding gemaakt om de formatieplaats binnen de financiële 
administratie (1 fte) structureel op te nemen in de begroting (€ 63.000).  
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VVD.K.12 Vraag: Kunt u aangeven wat de criteria zijn om formatieplaatsen al dan niet structureel 
in de begroting op te nemen?  Wordt dit een extra fte boven op de bestaande formatie of externe 
inhuur? Graag een toelichting. 
 

Beantwoording college 

 
Het criterium om dit voorstel te doen is dat het college het vanuit de bedrijfsvoering noodzakelijk 
acht om de formatie te versterken. Het gaat om een structurele aanvullende formatieplaats boven 
op de bestaande formatie (van 1,0 fte op deze positie). Tot op heden is dit met (tijdelijke) externe 
inhuur ingevuld. Indien de raad instemt met het voorstel zijn wij voornemens om een medewerker 
op deze positie in dienst te nemen. 
 

 
p.16 4.8.4 Bijstelling energiekosten 
Voor een nieuw contract met als ingangsjaar 2024 tot 2027 is de aanbiedingsprijs, die in de 
steunfractie door een ondernemer zakelijk is ontvangen, voor elektra € 0.230 en voor gas  
€ 0.777. 
 
VVD.K.13 Vraag: Zijn de verhogingen in de kadernota dan niet exorbitant hoog? 
 

Beantwoording college 

 
De verhogingen zijn gebaseerd op een reële inschatting, met inachtneming van de contractuele 
voorwaarden waar onze organisatie aan gebonden is. 
 

 
p.17 Op pag. 17 maakt u onder 4.8.6 melding van overige indexeringen. 
In de kadernota wordt echter geen melding gemaakt van het effect van de huidige rentestijgingen 
op de kapitaalmarkt op de programmabegroting. 
 
VVD.K.14 Vraag: kunt u aangeven of en zo ja wat het effect op de programmabegroting is van de 
huidige rentestijgingen? 
 

Beantwoording college 

 
De huidige rentestijgingen hebben geen effect op de programmabegroting. De financiële positie 
(specifiek de liquiditeit en solvabiliteit) van onze gemeente is zodanig dat wij geen (nieuwe) 
externe financiering verwachten aan te hoeven trekken binnen periode van de meerjarenraming. 
Dit blijkt onder andere uit de tabel op pagina 99 van de jaarverantwoording 2022 (uitzettingen in 
de schatkist ad € 25.244.000 per 31 december 2022). 
 

 
p.19 Op pag. 19 wordt aangegeven dat de optelsom van de gedane voorstellen ten laste van de 
begrotingsresultaten in het desbetreffende jaar zullen worden gebracht. Op basis van huidige 
inzichten wordt rekening gehouden met een tekort van € 468.000 in 2023. 
 
VVD.K.15 Vraag: Kunt u aangeven welke positieve posten er in 2023 worden verwacht ten opzichte 
van de opsomming van de voorgestelde extra lasten (incidenteel en structureel) ter hoogte van 
€ 1.878.500 (zie tabel pag. 19, 2023) teneinde uit te komen bij het door u verwachte tekort van 
€ 468.000? 
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Beantwoording college 

 
De programmabegroting 2023 gaat uit van een positief resultaat van € 1.220.000 (boekwerk 
programmabegroting, tabel financiële samenvatting pagina 5 en het overzicht van baten en lasten 
op pagina 97 en 98). De begrotingswijzigingen in 2023 hebben per saldo een positief resultaateffect 
van € 190.500, waarmee het voordelig resultaat (voor verwerking van de voorstellen van de 
kadernota) uitkomt op € 1.410.500. Het financiële effect van de voorstellen uit de kadernota in 
2023 bedraagt € 1.878.500. Tezamen leidt dit tot een verwacht tekort van € 468.000. 
 

 
p.20 Bijlage 11 
Toelichting meicirculaire 2023 Gemeentefonds (wordt nagezonden). 
 
VVD.K.16 Vraag: wanneer kunnen wij die tegemoet zien? 
 

Beantwoording college 

 
Het raadsinformatiebulletin (RIB 23.39) Meicirculaire Gemeentefonds 2023 is op 28 juni 2023 
toegezonden aan de raadsleden. 
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Raadsfractie CDA Valkenburg 
 
Technische vragen bij kadernota 2023 
 
Informatieve vragen kadernota 2023 – fractie CDA Valkenburg aan de Geul 
Pag 4. Beveiliging kerststad ‘crowdmanagement / verkeersmanagement’ 
 
CDA.K.01 Is er een overzicht baten/lasten van Valkenburg Kerststad 2022/2023 beschikbaar? Zijn er 
mogelijkheden om deze toename van kosten op een andere manier op te vangen? Bijv. door het 
verhogen van de toegangsprijzen? 
 

Beantwoording college 

 
Het onderdeel crowdmanagement ziet puur op de beveiliging van de kerstparade en 
verkeersmanagement ziet op de verkeersmaatregelen die voor alle kerststadactiviteiten 
gefaciliteerd worden.  
 
De kerstparade wordt door een Stichting bestaande uit vrijwilligers georganiseerd. Zij zijn niet in 
staat om crowdmanagement voor hun eigen rekening te pakken. 
 
Voor verkeersmanagement is het niet werkbaar als iedere activiteit afzonderlijk zijn eigen 
verkeersmaatregelen neemt. Afstemming en eenheid is noodzakelijk om kwaliteit te bieden. 
Daarnaast zouden er gebieden zijn waar geen enkele organisatie verantwoordelijk voor is maar 
waar toch maatregelen nodig zijn.  
Vandaar dat het onderdeel verkeersmanagement door de gemeente wordt opgepakt om zo de regie 
in handen te houden en bij te sturen waar nodig is. Het vragen van een bijdrage is onevenredig, 
omdat niet alleen de organisatoren er baat bij hebben maar ook inwoners, bezoekers en 
ondernemers. 
 

 
Pag 4. Onderzoek formatieplaats OOV (4.1.3)  
 
CDA.K.02 Zijn aan het onderzoek formatieplaats OOV kosten verbonden, zo ja, hoeveel? 
Of wordt dit onderzoek intern uitgevoerd? 
 

Beantwoording college 

 
Het voornemen is om dit onderzoek intern uit te voeren. 
 

 
Pag 4 en 5. Toeristenbelasting en Uitvoeringskosten Visie Vrijetijdseconomie 
 
CDA.K.03 Betekent dit dat er voor het uitvoeringsprogramma Visie Vrijetijdseconomie € 275.000 
ingaande 2024 wordt gereserveerd ? En daarbij de vraag om het advies om € 275.000 te reserveren 
graag onderbouwen? 
 

Beantwoording college 

 
Er is gekozen om 50% van de verhoging van de Toeristenbelasting in te zetten. Zie ook 
beantwoording vraag AB.K.07 en VVD.K.03. 
  
Op dit moment wordt er gewerkt aan het opstellen van de Visie Vrijetijdseconomie Valkenburg aan 
de Geul. Het uitvoeringsprogramma hiervoor is nog niet opgesteld (omdat de visie ook nog niet 
gereed is). De exacte kosten van het programma zijn daarmee ook nog niet bekend. Vandaar dat er 
een globale inschatting is gemaakt voor 2024. Een specificatie/onderbouwing is op dit moment niet 
te geven. 
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Pag 4. Ondernemersdesk 
 
CDA.K.04 Waar is de structurele reservering € 90.000 voor de ondernemingsdesk op gebaseerd? 
1 extra fte? Wordt de definitieve structurele reservering vastgesteld aan de hand van de evaluatie 
eind 2023? 
 

Beantwoording college 

 
De structurele reservering is vooralsnog gebaseerd op het verder voortzetten in lijn met de huidige 
opzet. Het definitieve budget voor de ondernemersdesk wordt aan de hand van de evaluatie 
bepaald.  
 

 
Punt 4.4.7 Vijver Mauritiussingel  
 
CDA.K.05 Bij punt 4.4.7. Vijver Mauritiussingel wordt gevraagd om een eenmalig bedrag van 
€ 64.000 
In de jaarrekening 2022 zie ik echter op pagina 127 in bijlage 2 bij het ruimtelijk domein dit bedrag 
al staan. De lasten zijn dus al in de jaarrekening 2022 opgenomen. Dit lijkt een vergissing.' 
Graag uw reactie? 
 

Beantwoording college 

 
In de jaarverantwoording 2022 was dit onderwerp gekoppeld aan de voorziening bodemsaneringen. 
Op verzoek van de accountant is deze voorziening echter komen te vervallen in de definitieve 
jaarrekening 2022. Dit bedrag is in 2022 vrijgevallen ten gunste van het resultaat. Dit blijkt onder 
andere uit de tabel op pagina 104 van de jaarverantwoording. 
 
Omdat dit ten tijde van het opstellen van de kadernota 2023 bekend was, is dit onderwerp 
meegenomen in de kadernota. 
 

 
Pag 5. Structureel budget promotiecampagne 
 
CDA.K.06 Waarom 30.000 extra voor dergelijke promotiecampagne, als het nu ook al enkele jaren 
wordt betaald uit het evenementenbudget? Dan kun je toch beter 30.000 euro structureel uit het 
evenementenbudget halen en deze in een pot voor promotiecampagnes duwen? Er hoeft dan niks 
extra beschikbaar gesteld te worden. 
 

Beantwoording college 

 
Wij achtten het van belang om het evenementenbudget minimaal te behouden tot aan de 
vaststelling van het nieuwe evenementenbeleid. Dat nieuwe beleid kan vervolgens weer 
vertrekpunt zijn om te bezien welke middelen vervolgens noodzakelijk zijn voor de uitvoering van 
dat beleid.  
 
Zoals onlangs gepresenteerd in de die Economisch Domein zijn, naast de inzet van de structurele 
middelen, voor 2023 ook aanvullende bedragen beschikbaar gesteld voor evenementen vanuit de 
reserves. Omwille van de zuiverheid stellen wij voor nu dus een structureel bedrag beschikbaar te 
stellen voor citymarketing en promotie. 
 

 
Pag 5. Uitvoeringskosten regionale samenwerking Visie Vrijetijdseconomie Zuid-Limburg 
 
CDA.K.07 Valt de bijdrage regionale samenwerking niet als van zelfsprekend onder de 
reserveringsgelden uitvoering Nieuwe Visie VTE? 
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Beantwoording college 

 
Nee. 
  
De Visie Vrijetijdseconomie 2030 Bestemming Zuid-Limburg (vastgesteld door alle Zuid-Limburgse 
gemeenteraden in 2020) en de Visie Vrijetijdseconomie 2035 Valkenburg aan de Geul (nog in de 
maak) zijn twee aparte visies. Ze hebben weliswaar een overlap (de regionale visie is een 
belangrijk kader voor de lokale visie), maar: het uitvoeringsprogramma Visie VTE Bestemming Zuid-
Limburg is expliciet voor projecten en ontwikkelingen die bijdragen aan de (uitvoering van de) 
regionale, Zuid-Limburgse visie (denk aan: projectmanagement en begeleiding Datahub toerisme 
Limburg, ontwikkeling regionaal beleid op gebied van campings e.d.). Specifiek het nog op te 
stellen uitvoeringsprogramma van de lokale Visie Vrijetijdseconomie (Valkenburg aan de Geul) is 
bestemd voor projecten, initiatieven en aanpak binnen de gemeente ter uitvoering van de 
gemeentelijke visie. 
 

 
Pag 5. Parkeerbeleidsplan 
 
CDA.K.08 Er bereiken ons berichten voor een voornemen van het college om in een deel van 
Broekhem-Noord vergunning parkeren in te voeren. Wij herinneren het college eraan dat een grote 
meerderheid van de wijkbewoners van Broekhem-Noord ca 2 jaar geleden daar tegenbleek. Het ligt 
voor de hand bij een eventueel voornemen in genoemde zin de wijkbewoners hier vooraf opnieuw 
bij te betrekken. Bent u dat met ons eens? 
 

Beantwoording college 

 
Ja, de buurt zal opnieuw hierin worden meegenomen. 
 

 
Pag 5. Voorbereidingskosten parkeergarage Aan de Kei 
 
CDA.K.09 Waarom onttrekken uit de egalisatiereserve parkeerexploitatie? Dit kan toch veel beter 
worden gedekt uit de voorziening groot onderhoud parkeergarage? 
Daarbij de vraag in welk jaar deze aanbesteding zal plaatsvinden? Er is sprake van 
voorbereidingskosten. Welke kosten zijn er nog meer te verwachten? Waarom geen integraal 
voorstel? 
 

Beantwoording college 

 
De voorziening groot onderhoud is gebaseerd op de kosten zoals die in de onderhoudsplanning zijn 
opgenomen. Deze voorbereidingskosten van een nieuw contract maken daar geen onderdeel van uit 
en kunnen derhalve niet uit de voorziening worden gedekt. 
Een aanbesteding voor een nieuw beheerscontract zal in 2024 plaatsvinden. 
Het totale kostenplaatje is op dit moment niet bekend, het is derhalve ook niet mogelijk om nu 
een integraal voorstel voor te leggen. Deze voorbereiding is juist bedoeld om dit inzichtelijk te 
maken. 
 

 
Pag 6. Stimuleren duurzaam reisgedrag, langzaam verkeersverbinding en deelmobiliteit  
 
CDA.K.10 Welke kosten zijn aan de hier genoemde onderzoeken verbonden en ligt het niet voor de 
hand om pas te besluiten na bespreking van de conclusies van het onderzoek alternatieve 
fietsroutes en haalbaarheid P+R locaties? 
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Beantwoording college 

 
De voorbereidingskosten voor de randparking Nieuweweg zijn voorzien in de 
investering/reservering voor deze parkeerplaats. Het opstarten van de nadere uitwerking 
parkeerplaats Nieuweweg zal starten rond de zomer. Een deel van dit werk zal ook aanvullend 
nodig zijn om het advies rondom de haalbaarheid van randparking in kosten nader vorm te kunnen 
geven. 
De haalbaarheidsstudie tunnel verwachten wij voor een bedrag van circa € 15.000 te kunnen laten 
uitvoeren. De haalbaarheidsstudie fietstunnel past in het vastgestelde fietsnetwerk Zuid Limburg 
mogelijk dat hier vanuit het Rijk subsidie voor vrijkomt en dan willen we ons huiswerk gedaan 
hebben.  
 

 
Pag 7. Ophoging bestemmingsreserve strategische projecten  
 
CDA.K.11 Strategische projecten kunnen betrekking hebben op meer dan toeristisch-economische 
projecten. 
De opbrengst van een deel van de verhoging toeristen belasting ligt dan ook voor de hand 
Is het niet verstandiger om een deel van het positief resultaat 2022 (bv 1 miljoen euro) hiertoe aan 
te wenden. 
Dus het storten van een deel van het resultaat 2022 in de reserve strategische projecten storten 
i.p.v. in de algemene reserve? 
 

Beantwoording college 

 
Het voorstel uit de kadernota heeft betrekking op een jaarlijks terugkerende en daarmee 
structurele storting in de reserve strategische projecten. Met dit voorstel wordt dit opgenomen in 
de begroting, onafhankelijk van het resultaat van een boekjaar. 
 
De resultaatbestemming van de jaarrekening 2022 staat daar los van. Het college heeft in de 
raadsnota jaarverantwoording 2022 een voorstel gedaan tot de bestemming van het positieve 
resultaat. Het is aan de gemeenteraad om hier een (incidenteel) besluit over te nemen. 
 

 
Pag 7. Broekhem reparatie deklaag 
 
CDA.K.12 In welk jaar staat dit weggedeelte op de planning voor groot onderhoud? 
 

Beantwoording college  

 
De conceptplanning gaat nu uit van 2028. Echter vanwege deze aanvullende correctieve 
maatregelen, is de verwachting dat deze in tijd zal worden verplaatst. 
 

 
Pag 7. Vervanging kunstwerken als investeringsprogramma opnemen 
 
CDA.K.13 Verkeersbrug eigenweg (Houthem) ? Over welke brug hebben wij het hier? Curfsweg?  
 

Beantwoording college 

 
De brug naar de voormalige Groeve Curfs. 
 

 
Pag 8. Verlichting natuurgras voetbalvelden SV Geuldal en VV Berg ‘28 
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CDA.K.14 Zijn er nog sportverenigingen die geen LED-armaturen hebben. Zo ja, waarom wordt dit 
nu niet gelijktijdig opgepakt? 
 

Beantwoording college 

 
Ja, meerdere vereniging hebben (al dan niet deels) nog geen LED-armaturen. 
 
Dit wordt nu niet gelijktijdig opgepakt omdat we het huidige onderhoudsbeleid betreffende de 
verlichting op de sportvelden, zoals ook opgenomen in de gebruikersovereenkomsten met diverse 
buitensportverenigingen aangaande ‘noodzakelijke vervangingen’, willen blijven hanteren.  
 
Mocht het wegens gegronde redenen niet haalbaar zijn om deze noodzakelijke vervangingen één op 
één te vervangen (bijv. materialen die niet meer leverbaar zijn of functioneel niet toepasbaar), 
dan zal per situatie bekeken worden wat de mogelijke oplossingsrichtingen zijn. De voorkeur zal, 
mede vanuit de duurzaamheidsgedachte en energietransitie, sowieso uitgaan naar LED-armaturen 
(al dan niet met nieuwe lichtmasten). 
 

 
Pag 9.  Raamovereenkomsten (ontzorgingscontracten) beheer en onderhoud 
 
CDA.K.15 Welke areaaluitbreidingen hebben plaatsgevonden? 
 

Beantwoording college 

 
Afgelopen jaar zijn diverse groenobjecten overgekomen naar de gemeente. Dit betreffen de uit de 
pacht teruggekregen percelen (hoogstamfruitboomgaarden) aan de Daalhemerweg (totaal 2 
hectare) en de hoogwaterbuffer aan de Prinses Beatrixsingel (totaal 2,5 hectare), waardoor de te 
beheren en onderhouden arealen groen wijzigen (meer worden). 
 

 
Pag 9. Vijver Halderpark 
 
CDA.K.16 Wat was de uitkomst van het onderzoek en hoe is dit achterstallig onderhoud ontstaan? 
 

Beantwoording college 

 
De uitkomst van het waterbodemonderzoek gaf aan dat de waterbodem van de vijver niet 
verontreinigd is. De Ecologische QuickScan kwam tot de conclusie dat er geen beschermde flora en 
fauna in en rond de vijver aanwezig zijn. 
 
Het Halderpark wordt onderhouden door onze eigen buitendienst. Door capaciteitsproblemen 

hebben, weliswaar onbewust, andere werkzaamheden meer prioriteit gekregen en was de 

achterstand in en rond de vijver van dermate omvang, dat deze met de bij onze buitendienst 

beschikbare materialen, niet meer bij te werken was. Hierdoor is nu eenmalig groter materieel 

nodig en wordt richting de begroting 2024 een MJOP opgesteld voor het periodiek onderhouden van 

vijvers binnen onze gemeente. 

 

 
Pag 11. Cultuurbeleidsplan 
 
CDA.K.17 Graag een nadere onderbouwing van het gevraagde bedrag? 
 

Beantwoording college  

 
Deze is gebaseerd op een marktconsultatie, bestaande uit navraag bij andere gemeenten, 
gesprekken met bureaus en expert judgement. 
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Pag 11. Onderhoud buitenkunstwerken 
 
CDA.K.18 Onkosten worden voornamelijk gedekt uit overheidsmiddelen( vaste KCR subsidie) 
structureel nog eens € 3.000, vanaf 2020 en nu dus nog eens € 4.500--, extra. 
Hoe is de verhouding met “eigen” inbreng (sponsorgelden e.d ) ? 
 

Beantwoording college 

 
Zie ook eerder antwoord, het betreft onderhoud aan kunstwerken die eigendom zijn van de 
gemeente Valkenburg aan de Geul, geplaatst in de openbare ruimte en waarvoor in het verleden 
geen onderhoudsgelden zijn gereserveerd of voorzien. In principe staat elke eigenaar aan de lat 
voor het onderhoud (of het niet doen daarvan), de KCR doet dat nu voor gemeentelijke 
kunstobjecten. 
 

 
Pag 12. Sporthal de Bosdries 
 
CDA.K.19 Nieuwbouw? Wat was de vraagstelling? Welk bureau heeft dit onderzoek uitgevoerd? 
 

Beantwoording college 

 
De vraagstelling was een onderzoek naar de kosten voor renovatie of nieuwbouw van sporthal de 
Bosdries om zodoende een afweging te kunnen maken. Bureau Kompas heef het onderzoek 
uitgevoerd.  
 

 
Pag 12. Adelante krediet en huisvesting onderwijs (watersnood) 
 
CDA.K.20 Kunnen wij hieruit opmaken, dat het voorlopig toegekende krediet meer dan noodzakelijk 
was en alleen de restschade als definitief krediet moet worden toegekend? 
 

Beantwoording college 

 
De kaders zoals vastgesteld in het raadsbesluit van 21 februari 2022 worden in dit traject 
voortdurend bewaakt. Op basis van deze kaders heeft Adelante bijvoorbeeld het door de gemeente 
verstrekte voorschot terugbetaald nadat de WTS-uitkering door Adelante is ontvangen. Er vindt 
regelmatig afstemming plaats tussen Adelante en de gemeente over de afwikkeling van dit dossier. 
 
Voor de afrekening wordt aangesloten bij het gedeelte dat niet wordt gedekt uit de verzekering, 
de WTS-uitkering of andere vergoedingen die Adelante ontvangt. 
 

 
Pag 13. Nieuwbouw openbare basisschool Berg en uitbreiding openbare basisschool Broekhem 
 
CDA.K.21 Kunt u met betrekking tot deze twee projecten concrete tijdspaden aangeven aan de 
gemeenteraad? Wij willen weten waar we aan toe zijn! 
Daarbij willen wij tevens gezegd hebben dat het toegekende krediet voor de OBS Broekhem ruim 1.5 
jaar geleden ter beschikking is gesteld. De ruimtenood was toen al hoog. Waarom duurt het zo lang 
voor er tot uitbreiding wordt overgegaan? 
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Beantwoording college 

 
Het definitief ontwerp voor de uitbreiding van OBS Broekhem is vastgesteld. Binnenkort wordt de 
omgevingsvergunning aangevraagd. Na het zomerreces vindt aanbesteding van de architect plaats. 
De bouw start in het eerste kwartaal van 2024. De verwachting is dat de uitbreiding wordt 
opgeleverd in augustus 2024. De uitbreiding OBS Broekhem heeft vertraging opgelopen vanwege 
complicaties bij het slopen van de verbindingsgang. 
 
De voorbereidingen voor de aanvraag omgevingsvergunning incl. bestemmingsplanwijziging voor de 
nieuwbouw Samenwerkend Kindcentrum Berg vergen meer tijd dan voorzien. Naar verwachting zal 
na het zomerreces de aanvraag omgevingsvergunning worden ingediend. De planning voor de 
nieuwbouw dient nog herzien te worden. Na het zomerreces zullen wij u informeren over de 
nieuwe planning. 
 

 
4.1.3 Onderzoek formatieplaats OOV en 4.8.2 Formatieplaats financiële administratie en 4.8.3 
Formatie en toekomst buitendienst 
 
CDA.K.22 Waarom worden deze knelpunten verschillend aangevlogen? Onderzoek/geen 
onderzoek/extern onderzoek? Waarom wordt dit ad hoc opgepakt? Zijn er nog andere formatieve 
knelpunten bekend? Kunnen wij nog meer verwachten bij de begroting 2024? 
 

Beantwoording college 

 
De formatieve knelpunten zoals die bekend zijn ten tijde van het opstellen van de kadernota 2023 
zijn opgenomen in de kadernota. De reden dat deze onderwerpen verschillend zijn ingevlogen is 
gelegen in de bedrijfsvoering van de betreffende afdelingen, in combinatie met externe factoren 
waar wij als gemeente op in dienen te spelen. 
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Technische vragen bij de Jaarverantwoording 2022 

 

Raadsfractie Algemeen Belang (AB) 
 
Technische vragen bij de jaarverantwoording 2022 
Vragen jaarrekening  
 
AB.J.01 We missen de paragraaf personeelszaken, dit is vorig jaar toegezegd.  
 

Beantwoording college 

 
De concrete toezegging bij de behandeling van de jaarverantwoording 2021, zoals die ook is 
opgenomen op de ‘actie en toezeggingenlijst’ van de griffie, is dat het ziekteverzuim en personeel 
worden meegenomen in de paragraaf bedrijfsvoering van de jaarverantwoording 2022 (en in de 
paragraaf bedrijfsvoering van de begroting). 
 
In de jaarverantwoording 2022 is hier invulling aan gegeven op de wijze zoals de griffie deze 
toezegging heeft opgetekend. 
 

 
AB.J.02 Pagina 110 : Fiscalisering € 29.000,00 hoger, wat wordt bedoeld met fiscalisering? 
 

Beantwoording college 

 
Met fiscalisering wordt bedoeld de fiscalisering van naheffingsaanslagen parkeren (in de volksmond 
ook wel parkeerboetes genoemd). Dit staat toegelicht op pagina 45 van de jaarverantwoording. 
 

 
AB.J.03 Pagina 113: Taakveld 6.1 positief saldo € 420.000,00 bijdrage rijk hoger dan de uitgave. 
(Oekraïne) Komt hier geen afrekening van, zo ja moet er dan niet een voorziening voor worden 
gemaakt. 
 

Beantwoording college  

 
Gemeenten hebben van de Rijksoverheid een normbedrag ontvangen dat toeziet op reële 
compensatie van kosten die gemeenten maken voor de opvang van ontheemden uit Oekraïne. 
Wanneer gemeenten significant minder kosten maken dan de uitkering op basis van de 
normbedragen, dan kan de gemeente de werkelijke (lagere) kosten per opvangplek per dag 
declareren. Rekening houdend met het feit dat het ontvangen bedrag ten opzichte van de 
gemaakte kosten door de Rijksoverheid als significant wordt aangemerkt is er een reserve gevormd 
(zoals toegelicht op pagina 103 van de jaarverantwoording 2022) in plaats van een voorziening. 
 

 
AB.J.04 Accountantsverslag ontbreekt nog, we gaan ervanuit dat dit voor 10-07 in orde is.  
 

Beantwoording college 

 
Het concept accountantsverslag is op vrijdag 23 juni door de griffie op iBabs geplaatst. 
 
De controleverklaring van de externe accountant, de door de accountant gewaarmerkte 
jaarrekening en de definitieve versie van het accountantsverslag zijn op iBabs geplaatst zodra deze 
beschikbaar zijn. 
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Raadsfractie Valkenburgse Senioren Partij (VSP) 
 
Technische vragen bij de jaarverantwoording 2022 
 
Technische vragen inzake Jaarrekening 2022 
 
Geacht college van B&W, de VSP heeft de navolgende vragen: 
 
VSP.J.01 Pagina 11 Toerisme. 
 
Kunt u ons aangeven hoeveel overnachtingen er in 2022 in onze gemeente zin geregistreerd?  
 

Beantwoording college 

 
In 2022 zijn er 1.314.567 overnachtingen geregistreerd. 
 

 
VSP.J.02 Pagina 24.  
Regionaal sportakkoord, wij zien dat de gemeente Vaals ontbreekt. Klopt dat, en zo ja wat is de 
reden? 
 

Beantwoording college 

 
Het regionaal sportakkoord is in 2020 opgesteld door de gemeenten Eijsden-Margraten, Gulpen-
Wittem en Valkenburg aan de Geul. Indien andere regiogemeenten de toegevoegde waarde zien 
van deze samenwerking en daar een versterkende bijdrage aan willen leveren, zijn ze welkom om 
aan te sluiten bij dit regionaal collectief. De gemeente Vaals is nu niet aangesloten.  
 

 
VSP.J.03 Pagina 27. 
Beleidsindicatoren Programma Sociaal Domein. 
In dit overzicht steekt onze gemeente slechts af ten opzichte van de Nederlandse cijfers, hoe kan 
dit en hoe kunnen we dit verbeteren? 
 

Beantwoording college 

 
Dit heeft te maken met het sociaal profiel en de bevolkingssamenstelling van de gemeente 
Valkenburg aan de Geul. Zo ligt bijvoorbeeld het aantal maatwerkvoorzieningen in het kader van 
de WMO hoger dan het Nederlands gemiddelde omdat wij een relatief hoog aantal senioren 
hebben. Aan de ene kant zetten wij beleid in om positieve ontwikkelingen te bewerkstelligen en 
meer richting het Nederlands gemiddelde te bewegen, zoals het preventief jeugdbeleid. Aan de 
andere kant is het ook een kwestie van het omarmen van de situatie en het bieden van zorg en 
ondersteuning op de beste plek, dus zo licht als mogelijk en zo zwaar als nodig. In het 
Uitvoeringsplan 2023-2026 WMO zal bijvoorbeeld de focus liggen op het optimaliseren van het 
basisaanbod aan voorzieningen in de gemeente, om zo de vraag naar maatwerkvoorzieningen te 
doen afnemen. Daarnaast wordt er ingezet op het versterken van de samenwerking in de regio en 
met ketenpartners, om op die wijze de maatwerkvoorzieningen betaalbaar te houden voor 
diegenen waarbij een basisvoorziening niet toereikend is. 
 

 
VSP.J.04 Pagina 31. 
Verstevigingsmaatregelen/ herinrichting Plenkertgroeve en Monstergrot. 
Het krediet van 146.500 euro wordt dit geblokkeerd tot er een (raads-)besluit is genomen over een 
eventueel ‘stijgpunt’ in de Plenkertstraat? 
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Beantwoording college 

 
Beide projecten staan los van elkaar. 
 

 
VSP.J.05 Pagina 32. 
Zwerfafval. Hoeveel meldingen zijn er in 2022 gemeld over het dumpen van afval, en dan bedoelen 
we het afval waarvoor de buitendienst met een auto het afval moet ophalen. 
 

Beantwoording college 

 
Er zijn in 2022 470 meldingen over het dumpen van afval binnen gekomen. 
 

 
VSP.J.06 Pagina 33. 
Platform wereldburgerschap. 
Welke stichtingen en organisaties zijn momenteel aangesloten bij het platform wereldburgerschap. 
 

Beantwoording college 

 
Dat zijn: Stichting Global Exploration, Stichting Senehasa, Stichting Rafael, Stichting Kumari, 
Stichting Amigos do Brasil, Stichting Hulp door Genade, Stichting Struikelstenen, het Taalcafe, het 
Soepcafe, het Naaicafe, de Stichting Struikelstenen, de werkgroep Social Sofa's, Valkenburg 
Sprokkelt, Werkgroep Sustainable Development Goals, werkgroep Vrede, werkgroep Herdenken en 
Vieren, werkgroep Vluchtelingen, Valkenburg Helpt Oekraïne.  
 

 
VSP.J.07 Pagina 35. 
Uitgaande dat er termijnen aan de uitvoering van Villa Via Nova zijn gesteld, vragen wij uw college 
wanneer hier uiterlijk met de bouw begonnen zal zijn? 
 

Beantwoording college 

 
Er zijn in de overeenkomst geen harde termijnen gesteld. Het is dus aan de eigenaar met een 
voorstel en initiatief te komen. 
 

 
VSP.J.08 Pagina 45. 
De opbrengsten van de parkeerbelasting bedragen afgerond 2.425.000 euro. 
Graag zouden wij een specificatie zien van de opbrengsten van de verschillende parkeerterreinen? 
Tevens de parkeer opbrengst van de parkeergarage?  
 

Beantwoording college 

 
Pagina 45 is onderdeel van de paragraaf Lokale Heffingen, waar de belastingopbrengsten worden 
toegelicht. De opbrengsten van de parkeergarage vallen formeel niet onder de belastingen, om 
deze reden zijn deze hier niet opgenomen. 
 
De opbrengsten van de parkeergarage in 2022 bedragen € 560.000. 
 
De uitsplitsing van het bedrag van € 2.425.000 naar de verschillende parkeerterreinen (en de 
opbrengst van parkeervergunningen) kan op verzoek ter inzage worden gelegd bij de griffie. 
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VSP.J.09 Pagina 45. 
Naheffingsaanslag Parkeerbelasting. 
Kunt u ons een overzicht geven van: 
1. Het aantal uitgevoerde controles in 2022 op betaalde parkeerplaatsen. 
2. Het aantal uitgevoerde controles in 2022 op vergunninghoudersparkeerplaatsen. 
3. Het aantal opgelegde naheffingsaanslagen parkeerbelasting over het jaar 2022? 
4. Hoeveel bezwaren werden er in 2022 ingediend tegen deze naheffingsaanslagen? 
5. Heeft u ook inzicht in de betalingsbereidheid van onze parkeerders? 
 

Beantwoording college 

 
Deze informatie hebben wij niet beschikbaar binnen de gestelde termijn voor de beantwoording 
van de technische vragen. 
 

 
VSP.J.10 Pagina 49. 
Opbrengst marktgelden 3.000 euro. 
Wat zijn de kosten op jaarbasis welke de gemeente hiervoor moet maken? 
Is dit kostendekkend? 
De gemeente haalt wekelijks o.a. de vuilnis op bij de marktkooplui. 
Dit is een taak voor de ondernemers. Waarom haalt de gemeente dit op? Of wordt dit in rekening 
gebracht bij de marktondernemers Graag een uitsplitsing van deze inkomsten.  
 

Beantwoording college 

 
De opbrengsten van de marktgelden zijn niet kostendekkend. De perceptiekosten (kosten die de 
gemeente maakt om de belasting te kunnen innen) zoals die in de jaarrekening 2022 zijn 
toegerekend aan het product markten bedragen € 8.852. Dit bestaat uit de toerekening van interne 
loonkosten naar dit product en de vergoeding voor het faciliteren van de markten. 
 
De heffing van de marktgelden is gebaseerd op de verordening op de heffing en invordering van 
marktgelden, zoals deze door de gemeenteraad is vastgesteld. Er is geen relatie tussen deze 
heffing en het verwerken van afvalstromen. 
 
In hoeverre er eventueel langs een andere weg sprake is van een financiële vergoeding in relatie 
tot deze afvalstromen hebben wij binnen de gestelde termijn voor de beantwoording van de 
technische vragen niet inzichtelijk. 
 

 
VSP.J.11 Pagina 56. 
Ondergrondse parkeergarage. 
In opdracht van de VVE heeft een onderzoek plaatsgevonden naar aanleiding van diverse lekkages. 
Wat was hier de conclusie van? Wat wordt met deze conclusie gedaan? En wat zijn de consequenties 
voor de gemeente? 
 

Beantwoording college 

 
Dit onderzoek is nog lopende. 
 

 
VSP.J.12 Pagina 88/89. 
Kunt u ons aangeven waarom de ‘Totaal activa en passiva’ aanzienlijk hoger liggen dan in 2021? 
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Beantwoording college 

 
De mutatie aan de activa zijde van de balans heeft met name betrekking op de uitzettingen in de 
schatkist (schatkistbankieren). Deze stijgt van € 12,7 miljoen ultimo 2021 naar € 25,2 miljoen 
ultimo 2022. 
 
Aan de passiva zijde van de balans is deze mutatie met name zichtbaar in de stijging van de 
reserves. Uit de tabel op pagina 101 van de jaarverantwoording is ter herleiden op welke reserves 
dit vooral betrekking heeft. De drie grootste mutaties betreffen de bestemmingsreserve 
watersnoodramp (€ 3,9 miljoen), de bestemmingsreserve opvang ontheemden (€ 1,7 miljoen) en de 
reserve sociaal domein (stijging per saldo € 3,4 miljoen). 
 

 
VSP.J.13 Pagina 96. 
Herstel waterschade en huisvesting Mytylschool. 
Wanneer vindt verrekening van het voorschot plaats? Kan de gemeente de niet vergoede schade 
door het rijk nog ergens verhalen/declareren? 
 

Beantwoording college 

 
De kaders zoals vastgesteld in het raadsbesluit van 21 februari 2022 worden in dit traject 
voortdurend bewaakt. Op basis van deze kaders heeft Adelante bijvoorbeeld het door de gemeente 
verstrekte voorschot terugbetaald nadat de WTS-uitkering door Adelante is ontvangen. Er vindt 
regelmatig afstemming plaats tussen Adelante en de gemeente over de afwikkeling van dit dossier. 
 
Voor de afrekening wordt aangesloten bij het gedeelte dat niet wordt gedekt uit de verzekering, 
de WTS-uitkering of andere vergoedingen die Adelante ontvangt. De gemeente heeft in het kader 
van de schadeafhandeling steeds aandacht gevraagd voor de kosten die ten laste van de gemeente 
komen. Dit aspect zullen wij inzichtelijk maken bij de eindafrekening en de afwikkeling van de 
bestemmingsreserve watersnoodramp. 
 

 
VSP.J.14 Pagina 103. 
Bestemmingsreserve watersnoodramp. 
Heeft de gemeente nu nog steeds extra kosten n.a.v. de watersnoodramp? Zo ja welke? 
Heeft de gemeente nog vorderingen op het rijk betreffende de watersnoodramp? 
 

Beantwoording college 

 
In 2023 geven wij uitvoering aan het programma nafase, zoals toegelicht in het 
raadsinformatiebulletin van 8 december 2022 (RIB nr. 22.93). Dit leidt zowel tot personele kosten 
als bijvoorbeeld de kosten van het herstel van civieltechnische kunstwerken (onder andere brug 
Emmalaan). 
 
De financiële afwikkeling met de Rijksoverheid is nog niet afgerond. De gemeente wordt 
gecompenseerd vanuit drie verschillende wettelijke kaders die achtereenvolgens worden 
afgewikkeld. Voor de eerste twee, de WTS en de WVR, hebben wij inmiddels de beschikking 
ontvangen. De afwikkeling van de derde en laatste post, de specifieke uitkering (die is toegezegd 
aan de drie meest getroffen gemeenten) loopt nog. Hierover zijn we in overleg met het rijk. 
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VSP.J.15 Pagina 108. 
Is het niet wenselijk om ook hier in Valkenburg een contractenregister bij te houden? 
 

Beantwoording college 

 
Het college zal de mogelijkheid tot het implementeren van een contractenregister in overweging 
nemen. Dit is ook een aanbeveling van de accountant uit het accountantsverslag 2022. 
 

 
VSP.J.16 Pagina 109. 
De extra kosten verkeer en veiligheidsmaatregelen Kerststad dienen deze niet ten laste te komen 
van het evenementen budget? Zo nee, waarom niet. 
 

Beantwoording college 

 
Nee, deze hangen samen met Openbare Orde en Veiligheid in de openbare ruimte en 
verkeersafwikkeling breed gedurende de kerstmarktperiode en zijn ook niet onder 1 noemer aan 1 
evenement te koppelen, het komt juist voort uit de drukte veroorzaakt door de totaalsom aan 
evenementen en recreatief aanbod in onze kern. 
 

 
Wij zien uw antwoorden met belangstelling tegemoet.  
 
Met vriendelijke groet, 
 
Lloyd Wagemans 
Gertie Silverentand 
Chrétien Jamin 
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Raadsfractie Progressieve Groene Partij (PGP) Valkenburg 
 
Technische vragen bij de jaarverantwoording 2022 
 
Definitieve Vragen Jaarverantwoording 2022 
 
P. 5: Financiële samenvatting.  
 
PGP.J.01 Graag meer uitleg over toevoegingen en onttrekkingen reserves. Toegevoegd is ruim 15 
miljoen meer dan begroot en onttrokken is ruim 5 miljoen meer dan begroot.  
 

Beantwoording college 

 
De realisatie dient te worden afgezet ten opzichte van de begroting na wijziging. Dit betreft 
begrotingswijzigingen in 2022 zoals die door de gemeenteraad zijn vastgesteld (bijvoorbeeld met 
het vaststellen van de najaarsnota 2022). 
 
De gerealiseerde onttrekkingen uit de reserves (€ 5,5 miljoen) zijn lager dan in de begroting na 
wijziging (€ 6,0 miljoen). 
 
De gerealiseerde stortingen in de reserves (€ 20,8 miljoen) zijn hoger dan de begroting na wijziging 
(€ 15,3 miljoen). Het verschil is € 5,5 miljoen. Dit betreft stortingen die passen binnen de 
beleidskaders zoals die door de gemeenteraad zijn vastgesteld, bijvoorbeeld het egaliseren van het 
sociaal domein door de storting in de reserve sociaal domein of het overhevelen van incidentele 
projectbudgetten van het begrotingsjaar 2022 naar 2023. 
 

 
P. 10: Thema 1 Economie.  
 
PGP.J.02 De structuur die aan onze economie ten grondslag ligt, veroorzaakt de kwetsbaarheid van 
onze economie. Welke structuur is dat nu en wat zou het moeten worden?  
 

Beantwoording college 

 
Welke structuur is dat nu? 
De huidige brede sector Vrijetijdseconomie en het bijbehorende aanbod. Een deel van deze sector 
is niet vitaal / deels verouderd en heeft daarmee invloed op het totale vrijetijdsproduct van 
Valkenburg aan de Geul. En daarmee ook de totale economie in Valkenburg aan de Geul. Daarnaast 
moet ook vermeld worden dat een ander deel van de sector goed aan de weg timmert en stappen 
zet richting een kwalitatief en vitaal aanbod. 
  
En wat zou het moeten worden? 
Dit valt onder nog te maken keuzes o.a. vanuit Omgevingsvisie en Visie VTE welke volop in 
ontwikkeling zijn. 
 

 
P. 12: Toeristische Visie.  
 
PGP.J.03 Er zijn diverse trajecten in gang gezet om te komen tot een plan van aanpak toeristische 
visie. Kunnen wij op een rij krijgen welke trajecten dit zijn en wanneer die in gang zijn gezet en 
wanneer die klaar zijn?  
  



 

Kadernota 2023 50 Technische vragen en beantwoording 

 

Beantwoording college 

 
Zie ook beantwoording AB.K.06. 
Voor de beantwoording van deze vraag verwijzen we naar de laatste update in de 
Commissievergadering Economisch Domein op 31 mei jongstleden. Het visie-traject loopt met o.a. 
een draagkrachtonderzoek (incl. bewonersonderzoek), een economische analyse en expertsessies 
(met ruim 80 experts van binnen en buiten Valkenburg aan de Geul).  
  
Naar verwachting is de concept visie eind 2023 gereed en zal vaststelling hiervan plaatsvinden in 
het eerste half jaar van 2024. 
 

 
P. 12: Gemeentegrot.  
 
PGP.J.04 Wanneer wordt het besluit verwacht over de eventuele toekenning van de museumstatus 
aan de Gemeentegrot?  
 

Beantwoording college 

 
Een besluit wordt in het voorjaar van 2024 verwacht. 
 

 
P. 12: OLT. 
 
PGP.J.05 Wanneer wordt de uitkomst verwacht over de onderzoeken naar de geluidswand OLT?  
 

Beantwoording college 

 

Dit traject loopt nog, deze vraagt ziet dus niet op de jaarrekening. Door de complexiteit van de 

opgave is nu nog geen concrete datum te noemen. 

 

 
P. 13: Toeristische heffingen. 
 
PGP.J.06 Evenwichtige verdeling toeristisch- economische lasten door middel van toeristische 
heffingen: Wat gebeurde er in 2022 anders dan daarvoor? Wij lezen niets nieuws. Graag een 
toelichting.  
 

Beantwoording college 

 
Deze tekst stond inderdaad op dezelfde wijze opgenomen in eerdere begrotingen en 
jaarverantwoordingen. Daarmee is er sprake van een bestendige gedragslijn, het is niet zo dat hier 
in 2022 anders mee is omgegaan dan in eerdere jaren. 
 

 
P. 17: Bijstandsdichtheid. 
 
PGP.J.07 Los van dat het fijn is dat mensen uit de bijstand raken, is te berekenen hoeveel geld het 
gekost heeft om in 2022 8 mensen uit de bijstand te helpen en wat dit nu bespaart aan 
bijstandskosten?  
 

Beantwoording college 

 
De re-integratiekosten zijn per persoon verschillend. Een bedrag is daarom moeilijk te noemen. 
Besparing bijstandskosten bedraagt circa €15.000 per persoon. 
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P. 17: Bijstandsdichtheid. 
 
PGP.J.08 Eijsden-Margraten is uit de SZMH gestapt voor wat betreft arbeidsparticipatie. Zij doen 
het naar eigen zeggen geweldig. Hebben wij vergelijkingscijfers met onze gemeente qua kosten en 
opbrengsten?  
 

Beantwoording college 

 
Nee. Momenteel zijn geen vergelijkingscijfers voorhanden. Daarnaast is het lastig om beide 
gemeenten met elkaar te vergelijken omdat het sociaal profiel en de problematiek van de 
gemeenten verschillend is.  
 

 
P. 22: Onderwijs.  
 
PGP.J.09 Bij OBS Berg klopt wat er is gerealiseerd, bij OBS Broekhem staat dat uitbreiding is 
gerealiseerd, dat klopt niet, de budgetten zijn toegekend, de uitbreiding is er nu medio 2023 nog 
niet. Wellicht kan dit aangepast worden?  
 

Beantwoording college 

 
De uitbreiding OBS Broekhem is inderdaad niet gerealiseerd. Deze tekst is per abuis onjuist in de 
jaarverantwoording opgenomen. 
 

 
P. 23: Bibliotheekwerk.  
 
PGP.J.10 Is het taalcafé nu onder beheer van de gemeente of begrijpen wij dat verkeerd?  
 

Beantwoording college 

 
Het taalcafé is niet onder beheer van de gemeente. Het wordt gerund door vrijwilligers. De 
bibliotheek speelt een faciliterende rol. 
 

 
P. 25: Vrijwilligerswerk.  
 
PGP.J.11 Er zijn in 2022 dus drie gesprekken gevoerd die lieten zien dat vrijwilligerswerk een vak 
apart is. En verder?  
 

Beantwoording college 

 
Het vrijwilligerswerkbeleid zal een plek krijgen in het nieuwe Burgerkrachtbeleid. Het nieuwe 
Burgerkrachtbeleid staat op de planning voor de raadsvergadering van 9 oktober 2023. 
 

 
P. 25: Jeugd en jongerenwerk.  
 
PGP.J.12 “Wat hebben we bereikt: Dat onze jeugdigen 2025 aangeven dat er in de VadG veel te 
doen is voor hen, dat er aanwas jeugdige vrijwilligers is, dat nieuwe netwerken bestaande 
versterken.”   
Kan dit nader uitgelegd worden? Wat is er in 2022 dan gebeurd dat het in 2025 zeker weten 
veranderd is? Op 1 juni is er vooral gedeeld dat het een trial en error periode is, dus uitproberen 
wat werkt en wat niet veel concrete resultaten waren er nog niet. Kunnen jullie de eerste positieve 
resultaten nog eens op een rij zetten?  
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Beantwoording college 

 
Hier zijn de doelen die we ons stellen voor jeugd- en jongerenwerk in 2025 slechts herhaald. Of we 
deze doelen gaan halen, weten we pas in 2025. In 2022 is ingezet op het behalen van deze doelen. 
Er zijn eerste stappen gezet richting de jeugd door de jongerenwerkers.  
De kwalitatieve maatschappelijke opbrengst van het jeugd- en jongerenwerk is in de evaluatie van 
het preventieve jeugdbeleid uitgebreid omschreven op drie gebieden, namelijk (1) algemeen 
collectief aanbod, (2) aanbod op onderwijs en (3) semi) individuele ambulante hulp en 
straatcoaching. Meer is te lezen op pagina 14 en 15 van die evaluatie. 
 
Het meest concrete resultaten die 1 juni is gedeeld waren  

- Dat er 167.129 euro bespaard is met de inzet gezins- en jongerencoaches.  

- Dat we inzicht hebben gekregen in de meest voorkomende hulpvragen  

- Dat de vraag naar jeugdhulp aantoonbaar is verminderd door deze inzet 
- Dat we meer zicht hebben op de financiële draaiknoppen en dat we die de komende 

periode gaan optimaliseren. 
 

 
P. 32/33: Zwerfafval. 
 
PGP.J.13 Het is geen kerntaak van de gemeente volgens de kadernota. Toch zijn we focusgemeente 
op basis van het beleid in 2019 en daarvoor. Klopt het dat de gemeente voornemens is niets meer te 
doen dan het verstrekken van subsidie en het ophalen van de vuilniszakken door de buitendienst?  
 

Beantwoording college 

 
De gemeente investeert veel tijd en geld aan het voorkomen en opruimen van zwerfafval in de 
openbare ruimte. Via de veegdienst, legen van prullenbakken in de openbare ruimte, het reinigen 
van milieuperrons, opruimen van dumpingen via meldingen maar ook via communicatiecampagnes 
richting bewoners proberen we zwerfafval te voorkomen. Aanvullend ondersteunen we vrijwilligers 
via subsidie, door het faciliteren van materialen en het ophalen van het zwerfafval dat door 
vrijwilligers wordt ingezameld.  
 

 
P. 36: Volkshuisvesting.  
 
PGP.J.14 Bij Klankbordgroep Woonvisie wordt bij de formatie nog steeds SOB vermeld. Graag 
aanpassen naar FD. 
 

Beantwoording college 

 
Terechte opmerking, betreft oude commissienaam. Bij het opstellen van de komende P&C 
documenten zullen wij hierop letten. 
 

 
P. 40: Wat heeft dat gekost? 
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PGP.J.15 Hoe kunnen de baten van de OZB zoveel hoger uitvallen dan begroot? 3.246.000 naar 
3.418.000 voor woningen en 2.136.000 naar 2.225.000 voor niet woningen? 
 

Beantwoording college 

 
De geraamde opbrengsten in de primaire begroting 2022 zijn gebaseerd op de prognoses van de 
BsGW en de verwachte WOZ-waardeontwikkelingen, afgezet tegen de geraamde en gerealiseerde 
opbrengsten uit eerdere jaren. Deze informatie is (in september en oktober 2021) verwerkt als 
onderdeel van het opstellen van de begroting en de raadsnota tarieven en was de beste inschatting 
op dat moment. 
 
Gedurende het jaar worden de verwachte opbrengsten bijgesteld op basis van de 
uitvoeringsrapportages van de BsGW. Deze zijn onderdeel van de begrotingswijzigingen (bij de 
kadernota en de najaarsnota). 
 
Op basis van deze prognoses en uitvoeringsrapportages is het niet mogelijk om een eenduidige 
verklaring voor dit verschil te geven, binnen de gestelde termijn voor de beantwoording van de 
technische vragen. 
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Raadsfractie VVD Valkenburg 
 
Technische vragen bij de jaarverantwoording 2022 
 
Jaarverantwoording 2022 Jaarverslag 2022 
 
Opmerkingen vooraf: 
1. Evenals voorgaande jaren is het accountantsrapport met bevindingen cruciaal voor het vormen 
van een oordeel omtrent de jaarverantwoording, derhalve is het moeilijk om nu al tot een afgerond 
beeld te komen. 
2. De financiële afwikkeling van de watersnoodramp  in 2021 wordt niet expliciet toegelicht in de 
jaarverantwoording 2022. Voor de controletaak van de raadsleden zou het goed zijn (wellicht via 
een raadsinformatiebrief) als er nog een toelichting zou komen op de werkelijke kosten en 
vergoedingen. 
Vragen: 
 
VVD.J.01 p.6 Na vaststelling van de jaarverantwoording zal deze vóór 15 juli 2023 worden 
toegezonden aan het College van Gedeputeerde Staten (GS) van de Provincie Limburg. 
Vraag: wat gebeurt er daarna? Wordt dit gewoon ter kennisgeving aangenomen of komt er nog een 
reactie van GS? 
 

Beantwoording college 

 
De provincies hebben een wettelijke taak tot het uitvoeren van financieel toezicht op gemeenten. 
De wettelijke grondslag hiervoor ligt in de artikelen 186 t/m 215 van de Gemeentewet en 
artikel 12 van de Financiële-verhoudingswet. 
 
Het tijdig ontvangen van de jaarverantwoording, voor de wettelijk vastgestelde datum van 15 juli, 
is een aspect dat de provincie meeweegt in het bepalen van de vorm van toezicht (preventief of 
repressief). 
 
De formele reactie vanuit Gedeputeerde Staten betreft de (jaarlijks terugkerende) brief waarin de 
gemeente wordt geïnformeerd over de vorm van toezicht. De meest recente brief hebben wij 
ontvangen in december 2022 (lijst ingekomen stukken, agendapunt A.5.d van de raadsvergadering 
van 12 december 2022, brief nummer 2023 11 Provincie Limburg inzake begroting 2023). 
 

 
p.7 Thema Openbare Orde en Veiligheid 
Bij de opsomming van de diverse beleidsnota’s worden jaartallen vermeld. Bij een aantal nota’s 
niet. 
 
VVD.J.02 Vraag: waarom niet? Kan dat nog worden aangevuld? 
 

Beantwoording college 

 
Wij hebben hier aangesloten bij de benaming van de betreffende beleidsnota’s. Bij sommige 
beleidsnota’s is een jaartal opgenomen in de naam van de nota, bij andere niet. 
 

 
p.9 Beleidsindicatoren 
 
VVD.J.03 Met betrekking tot 1.1 Verwijzingen Halt zijn de indicatoren uit 2021 gebruikt. Bij de 
andere beleidsindicatoren de cijfers 2022. 
Graag een toelichting. 
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Beantwoording college 

 
In de jaarverantwoording worden de meest recente beschikbare indicatoren opgenomen, zoals die 
te vinden zijn op de website waarstaatjegemeente.nl. Afhankelijk van de wijze waarop de 
betreffende gegevens tot stand zijn gekomen kunnen er verschillen optreden in de actualiteit van 
de beschikbare indicatoren. Dit is een proces dat wij als gemeente zelf niet in de hand hebben. 
 

 
p.10 Thema 1: Economie 
 
VVD.J.04 “Binnen het thema economie wordt beleid en worden activiteiten gepresenteerd…”. 
Vraag: Wordt het beleid gepresenteerd of moet hier een woord tussen, bijvoorbeeld “opgesteld”? 
 

Beantwoording college 

 
Ja, correcte opmerking/toevoeging. 
 

 
p.11 Bedrijvencontactpunt / ondernemersloket 
 
VVD.J.05 Vraag: Waarom zijn er 3 medewerkers betrokken bij deze pilot? Door wie wordt deze pilot 
geëvalueerd? 
 

Beantwoording college 

 
Voor de pilot is gekozen voor een specifieke partij die 2-3 medewerkers kan leveren. Dit om 
continuïteit (in bijvoorbeeld de vakantieperiode, waarin veel ondernemers toch behoefte hebben 
aan contact bij de gemeente) te borgen.  Let op: dit zijn geen 2-3 FTE. Op dit moment is er een 
inzet van 16 uur per week voor de Ondernemersdesk in deze pilotfase. 
  
Vanuit deze pilot komt er een voorstel vanuit de tijdelijk ingehuurde partij over hoe dit structureel 
in te passen. De uitkomst daarvan zullen wij o.a. bespreken met de BIZ alvorens wij een besluit 
daarover nemen. 
 

 
p.17 Bijstandsdichtheid verlagen 
Het aantal mensen in de bijstand is gedaald. 
 
VVD.J.06 Vraag: wat is daar de oorzaak van? Minder instroom? Meer uitstroom vanuit de bestaande 
groep?  
 

Beantwoording college 

 
Door de krapte op de arbeidsmarkt zien we een terugval in het aantal aanvragen voor een uitkering 
en zijn diegenen met een korte afstand tot de arbeidsmarkt uitgestroomd naar werk. Deze 
positieve beweging resulteert echter in een groep bijstandsgerechtigden die veel aandacht nodig 
heeft om ook maar een kleine stap dichter bij de arbeidsmarkt te komen. 
 

 
p.18 Schuldhulpverlening 
Diverse instanties worden genoemd. 
 
VVD.J.07 Opmerking: De samenwerking met het Schuldenloket van de Rechtbank Limburg 
ontbreekt. Alle Limburgse gemeenten zijn deze samenwerking aangegaan om mensen met 
problematische schulden in een vroegtijdig stadium te signaleren en passende hulp te bieden. 
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Beantwoording college 

 
De samenwerking is abusievelijk niet opgenomen. Ook de gemeente Valkenburg aan de Geul werkt 
samen met het schuldenloket. 
 

 
p. 27 Beleidsindicatoren 
 
VVD.J.08 Deze jaartallen variëren van 2019 t/m 2022. Hierdoor wordt er geen concreet beeld 
geschetst van Valkenburg aan de Geul 2022 in vergelijking met “Nederland”. 
Graag uitleg. 
 

Beantwoording college 

 
De meest actuele indicatoren afhankelijk van de bron worden gehanteerd in de tabel. Dus van de 
jaren voor 2022 zijn nog geen gegevens bekend om Valkenburg af te zetten tegen 'Nederland'. 
 

 
p.61 2.5 Paragraaf Bedrijfsvoering /Personeel en organisatie 
Zowel de Fte’s alsook de externe inhuur is significant gestegen.  
 
VVD.J.09 Vraag: Is dit te verklaren? Graag een toelichting. 
 

Beantwoording college 

 
De formatie in fte’s is gestegen op basis van de besluitvorming die hierover heeft plaatsgevonden 
door de gemeenteraad, onder andere bij het vaststellen van de organisatiescan, uitgevoerd door 
Berenschot. 
 
De stijging van de externe inhuur kent een aantal verschillende oorzaken, bijvoorbeeld (langdurige) 
vervanging bij ziekte of zwangerschapsverlof, inzet van externe inhuur voor projecten (waarvoor 
specifiek middelen beschikbaar zijn gesteld) of de uitvoering van het programma nafase 
watersnoodramp. Ook is externe inhuur ingezet op het moment dat vacatures langdurig niet 
konden worden ingevuld doordat we kampen met een krappe arbeidsmarkt. 
 

 
p.70 Omnibuzz te Geleen 
Het netto resultaat is gestegen met bijna € 500.000,-- en het eigen vermogen gedaald met een 
ruime € 300.000.--.  
 
VVD.J.10 Vraag: Is hier een duidelijke verklaring voor? Welke? 
 

Beantwoording college 

 

In de bestemmingsreserve binnen het eigen vermogen hebben een aantal mutaties plaatsgevonden 

waardoor ondanks het positieve nettoresultaat toch een daling te zien is bij het eigen vermogen. 

Dit heeft met name te maken met een bedrag dat onttrokken is voor de afvloeiingsregeling van een 

oud-medewerker en de meeruren van het ritreservering. Daarnaast is nog voor de volgende ICT 

doelstellingen onttrokken aan de reserve: 

 

› Realisatie MijnOmnibuzz.  

› Dekking afschrijvingskosten van investeringen.  

› Dekking aanbesteding ICT.  

› Dekking OMA 2.0 (klantsysteem).  

› Dekking project hybride werken 
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p.95 Onder de toelichting op de balans wordt in het overzicht op pag. 95 m.b.t. de mutaties in de 
post ‘Bijdragen activa in eigendom van derden’ onder desinvesteringen een negatief bedrag van 
€ 164.000 vermeld.  
 
VVD.J.11 Vraag: Kunt u toelichten waarom dit bedrag negatief is?  
 

Beantwoording college 

 
Een desinvestering is per definitie een vermindering. In die zin is het logisch dat dit als een 
negatief bedrag wordt gepresenteerd. Deze desinvestering heeft specifiek betrekking op de 
herrubricering van het pand Steenstraat 2 (Pradoegebouw). Dit was eerst in eigendom van de 
gemeente en is in 2022 overgedragen aan de projectontwikkelaar. De gemeente heeft wel nog een 
financieel belang dat onder de vaste activa is gerubriceerd. Hierdoor verschuift dit activum van de 
materiële vaste activa naar de bijdragen aan activa in eigendom van derden. 
 

 
p.99 In de toelichting op de balans wordt op pag. 99 m.b.t. tot de specificatie van liquide middelen 
melding gemaakt van een kassaldo ter hoogte € 102.000 ultimo 2022.  
 
VVD.J.12 Vraag: Kunt u aangeven waarom er t.o.v. 2021 zoveel cash geld wordt aangehouden? 
 

Beantwoording college 

 
De oorzaak hiervoor is tweeledig. Enerzijds heeft de exploitatie van de kerstmarkt in de 
gemeentegrond veel contact geld tot gevolg gehad, dat op balansdatum nog niet was afgestort 
naar de bank. Anderzijds heeft de uitbetaling van het leefgeld aan Oekraïense ontheemden 
gedurende 2022 (en ook in januari 2023) voor een groot gedeelte contant plaats gevonden. Er is 
derhalve sprake van een incidenteel effect op de datum waarop de balans is opgemaakt. 
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Raadsfractie CDA Valkenburg 
 
Technische vragen bij de jaarverantwoording 2022 
 
Informatieve/technische vragen jaarrekening 2022 – fractie CDA Valkenburg aan de Geul 
Pagina 7.  
Onderaan pagina 7 staat, onder wat hebben we bereikt, o.a. het volgende: 
‘We hebben in 2022 toegewerkt naar en bijgedragen aan de volgende ambities: 
- Een veilige woon- en leefomgeving & het stimuleren van de eigen verantwoordelijkheid van zowel 
ondernemers als inwoners, zodat de leefomgeving veiliger wordt’ 
 
CDA.J.01 Wat is er op deze terreinen concreet gebeurd met welke resultaten? 
 

Beantwoording college  

 
Voor de beantwoording van deze vraag verwijzen wij u naar het raadsinformatiebulletin van 
30 mei 2023 betreffende het Jaarverslag VVTH 2022 (RIB 23.31). 
 

 
Pagina 12. Gemeentegrot 
 
CDA.J.02 Bij wie is er de aanvraag ingediend om de museumstatus te verkrijgen? En daarnaast de 
vraag welke meerdere mogelijkheden en kansen deze museumstatus dan kan bieden richting de 
toekomst? Graag iets concreter. 
 

Beantwoording college 

 
De aanvraag is ingediend bij het Museumregister Nederland. Zij toetsen en beoordelen deze en 
bepalen dan of een museumstatus toegekend kan worden. Van de 17 stukken die daarvoor nodig 
zijn ingediend, moeten nog enkele worden afgerond en/of aangepast. Verwacht wordt dat de 
aanvraag in het najaar van 2023 is afgerond zodat voornoemde organisatie voorjaar van 2024 een 
besluit kan nemen. 
 
Voordelen museumstatus: 
- Naamsbekendheid. Door de museumstatus krijgt de grot een heel andere dimensie en wordt ze 
onder de aandacht gebracht bij een grote groep mensen die musea eerder bezoeken dan een 
attractie zonder museale waarde. 
- Museumkaart. Door de museumstatus wordt het ook mogelijk om mee te doen met de 
museumkaart. In 2021 doen 486 musea in ons land daaraan mee, waaronder de drie 
eerdergenoemde Valkenburgse musea. Er is ook een “museumkids” kaart. De kaart geeft gratis 
toegang tot het museum. Voor de entree ontvangt de grot zelf van de landelijke museumkaart 
organisatie een afdracht per bezoeker. 
- Verhogen bezoekersaantallen. De drie Valkenburgse musea kunnen aantonen dat hun 
bezoekersaantallen door de museumjaarkaart aanmerkelijk zijn verhoogd. 
- Landelijke promotie. Opname in het museumregister betekent dat de grot meegenomen wordt in 
de landelijke promotie. Daarnaast neemt de grot deel aan de landelijke museumweek. De promotie 
hoort bij het lidmaatschap. 
- Btw-status. Voor openbare musea geldt een differentiatie in btw-tarieven. Onder het 9%-tarief 
vallen onder andere het verzorgen van rondleidingen door het museum. Voor onze grot zijn 
rondleidingen de grootste inkomstenbron. 
 

 
Vervolg op vorige vraag Pagina 12. Gemeentegrot 
Er staat: ‘De visie op West is op hoofdlijnen vastgesteld, welke het hoofdkader vormt waarbinnen 
de toekomstige ontwikkelingen van de Gemeentegrot dienen te passen.’ 
Vervolgens staat op pagina 35: 
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‘6. Gebiedsvisie Valkenburg Centrum-West (Plenkertstraat en omgeving) Eind 2022 heeft de Raad 
ingestemd met kaders voor de nadere uitwerking van deze visie’ 
 
CDA.J.03 Vraag: is de visie of zijn de kaders vastgesteld 
 

Beantwoording college 

 
Zie Raadsbesluit d.d. 12 december 2022. Het is een visie op hoofdlijnen welke is vastgesteld, deze 
dient als kader voor een nader uit te werken ambitiedocument. 
 

 
Pagina 12. Openluchttheater 
 
CDA.J.04 U spreekt over verdere besluitvorming in de toekomst over het vervolg van de 
geluidswand. Kunt u een concrete tijdslijn aangeven? 
 

Beantwoording college 

 
Dit traject loopt nog. Door de complexiteit van de opgave is nu nog geen concrete datum te 
noemen. Wij verwachten wel later dit jaar vanuit de lopende onderzoeken duidelijkheid te kunnen 
geven. 
 

 
Pagina 16 en 17. Werk en inkomen 
Bijstandsdichtheid verlagen Wat hebben we bereikt? Het aantal mensen in de bijstand is gedaald. 
Mede door de aantrekkende economie en door intensieve begeleiding zijn veel 
bijstandsgerechtigden betaald aan het werk gegaan. Het bijstandsbestand (PW/IOAW/IOAZ/BBZ) 
daalde eind 2022 van 321 naar 313. 
 
Op pagina 27 bij de beleidsindicatoren hadden we eind 2021 336 inwoners/per 10.000 in de bijstand 
3.10 Personen met een bijstandsuitkering aantal per 10.000 inwoners 2021 336,5 431,2 CB 
 
CDA.J.05 Vraag: waarom zijn deze cijfers zo verschillend? 
 

Beantwoording college 

 
336,5 betreft het cijfer specifiek voor Valkenburg. 431,2 betreft het landelijke cijfer. 
 

 
Pagina 19. Wet inburgering 
‘Wat hebben we bereikt? 
Samen met de inburgeraars is er gaandeweg gewerkt aan een nieuwe, klantgerichte, integrale 
dienstverlening. Een tijdige start, snelheid van het traject, maatwerk, dualiteit (leren van de taal in 
combinatie met participatie op de arbeidsmarkt en in de samenleving) en kwaliteit van het 
inburgeringsaanbod zijn de vijf principes die hierbij gehanteerd werden zodat inburgeraars snel en 
volwaardig kunnen participeren in de samenleving.’ 
 
CDA.J.06 Vraag: hoeveel personen hebben van deze nieuwe dienstverlening gebruik gemaakt en 
valt er iets te zeggen over de resultaten? 
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Beantwoording college 

 
Tot op heden zijn er 10 personen van start gegaan met het inburgeringstraject volgens de nieuwe 
Wet inburgering 2021. Vanwege technische problemen met de portal van Dienst Uitvoering 
Onderwijs (DUO) zijn gemeenten pas halverwege 2022 effectief van start kunnen met de Wet 
inburgering 2021. Dit probleem speelde echter landelijk.  
 
Pas wanneer een persoonlijk programma voor het leren van de taal in combinatie met werk, 
vrijwilligerswerk, studie of stage wordt vastgesteld, het Persoonlijk Plan Inburgering en 
Participatie (PIP) start de inburgeringstermijn van 3 jaar. Het is daarom nog te vroeg om de 
werking van de nieuwe Wet inburgering 2021 te kunnen beoordelen.  
 

 
Pagina 20. Beleidsplan jeugd Zuid-Limburg 
 
CDA.J.07 Wordt het beleidskader nog in 2023 ter besluitvorming aan de raad voorgelegd? 
 

Beantwoording college 

 
Ja, van 11 juli tot 28 augustus is de officiële inspraakperiode voor het concept beleidskader. 
Daarna wordt het (aangepast en afgestemd) in routing gebracht voor de raadsvergadering van 
december 2023. 
 

 
Pagina 22. Lokale Inclusie Agenda 
 
CDA.J.08 Wanneer wordt er gestart met de toegankelijkheidstoetsen? En wanneer voldoet de 
gemeente aan de verplichting om de Lokale Inclusie Agenda vast te stellen? 
 

Beantwoording college 

 
In mei 2023 is gestart met de toegankelijkheidstoetsen door 'Ongehinderd'. In het laatste kwartaal 
van 2023 starten we met de voorbereidingen om te komen tot een Lokale Inclusie Agenda. Het 
streven is om voor de zomer van 2024 een Lokale Inclusie Agenda vast te laten stellen. 
 

 
Pagina 22 . Nieuwbouw / renovatie Openbare basisschool Berg 
 
CDA.J.09 U schrijft dat de plannen voor herinrichting van de omgeving te zijner tijd ter 
besluitvorming aan de raad wordt voorgelegd. Gaat dit nog gebeuren in 2023? Zo niet, wanneer dan 
wel? 
 

Beantwoording college 

 
De herinrichting van de omgeving hangt nauw samen met de nieuwbouw van het Samenwerkend 
Kindcentrum Berg. De nieuwbouw heeft vertraging opgelopen, omdat de voorbereiding voor de 
aanvraag omgevingsvergunning en natuurvergunning aanmerkelijk meer tijd heeft gekost dan 
voorzien. Wij verwachten dat na het zomerreces de aanvraag omgevingsvergunning ingediend kan 
worden. Na indiening van deze aanvraag wordt een participatietraject gestart waarbij ook de 
inrichting omgeving betrokken wordt. Na afronding van dit traject wordt, naar verwachting in het 
eerste kwartaal van 2024, een raadsvoorstel aan u voorgelegd. 
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Pagina 22. Uitbreiding openbare basisschool Broekhem 
 
CDA.J.10 Wat is de stand van zaken m.b.t. deze uitbreiding? 
 

Beantwoording college 

 
Het definitief ontwerp is vastgesteld. Binnenkort wordt de omgevingsvergunning aangevraagd. Na 
het zomerreces vindt aanbesteding van de architect plaats. De bouw start in het eerste kwartaal 
van 2024. De verwachting is dat de uitbreiding wordt opgeleverd in augustus 2024. 
 

 
Pagina 23. Sport, kunst en cultuur 
 
CDA.J.11 Wat zijn de concrete resultaten die er zijn geboekt met het regionaal Sportakkoord 
‘Heuvelland in Beweging’? Dit blijft in de jaarrekening bijzonder vaag. 
 

Beantwoording college 

 
De gemeenten Eijsden-Margraten, Gulpen-Wittem en Valkenburg aan de Geul hebben een regionaal 
sportakkoord gesloten. Er is een bestuurdersgroep met vertegenwoordiging van het onderwijs, de 
zorg, de gezondheid, het welzijn, de sport en de gemeenten. In ‘het veld’ zijn projectteams actief 
die de ambities uit het sportakkoord vertalen en uitvoeren via concrete projecten en interventies:  
 

- Binnen het programma ‘Sterk & Vitaal verenigen’ is zowel de fysieke als sociale veiligheid 
en integriteit een belangrijk agendapunt. Er is reeds werk gemaakt van het ondersteunen 
van verenigingen bij de WBTR, Risico-inventarisatie en evaluatie, EHBO, AED, 
Vertrouwenspersonen en de VOG. Uit de periodieke verenigingsmonitor komen de 
behoeften van verenigingen in beeld.  

 

- Uit onderzoek van de GGD ZL blijkt dat er nog veel te winnen valt bij de inwoners die nog 
niet voldoen aan de beweegrichtlijn. Vandaar dat we binnen het programma ‘Meedoen 
door bewegen’ zijn gestart met de interventie ‘In Beweging’ voor inactieven in het 
Heuvelland’. In samenwerking met de 1e lijnszorg worden inactieven begeleid en getraind 
om vervolgens blijvend deel te nemen aan het lokale beweegaanbod. Dit geldt ook voor de 
interventie ‘Valpreventie’. Doordat mensen via valpreventiecursussen weer meer 
vertrouwen krijgen om mee te doen, groeit het aantal mensen dat in beweging komt.  

 

- Door het programma ‘Sportief en gezond opgroeien’ is op scholen veel aandacht voor de 
motorische ontwikkeling van kinderen. Kinderen die zich motorisch minder ontwikkelen, 
krijgen extra beweeglessen aangeboden zodat ze het plezier, de vaardigheid in sport en 
bewegen weer ontdekken en daardoor weer gaan sporten. 

 
Op 28 juni jl. heeft uw raad de RIB (23.38) ontvangen betreffende de ‘Herijking van het regionaal 
sportakkoord Heuvelland in Beweging’ waarin deze resultaten in hoofdstuk 9 tevens staan 
omschreven. 
 

 
Pagina 24. Cultuur 
 
CDA.J.12 Is het college het met ons eens dat de resultaten op het gebied van cultuur vooralsnog erg 
mager zijn? 
 

Beantwoording college 

 
Dit staat in relatie tot de beperkte capaciteit die hiervoor voorhanden is. Met de huidige capaciteit 
voor kunst en cultuur is niet meer mogelijk. Op basis van het nieuw op te stellen 
cultuurbeleidsplan gaan wij graag hierover met uw raad in gesprek. 
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Pagina 25. Vrijwilligerswerk 
Vrijwilligersbeleid? Geen nieuw beleidsvoorstel voorgelegd aan de raad! 
Onder “wat hebben we gedaan” lezen we slecht voornemens, geen concrete akties! 
 
CDA.J.13 Wat kan de raad verwachten aan nieuw beleid? 
 

Beantwoording college 

 
Het vrijwilligerswerkbeleid zal een plek krijgen in het nieuwe Burgerkrachtbeleid. Het nieuwe 
Burgerkrachtbeleid staat op de planning voor de raadsvergadering van 9 oktober 2023. 
 

 
Pagina 31. Grondbeleid 
 
CDA.J.14 U schrijft dat door andere prioriteiten er geen voortgang is geboekt met het gemeentelijk 
grondbeleid en dat deze is doorgeschoven naar 2023. Wanneer gaat u hiermee starten en ligt het 
raadsvoorstel dan ook al in 2023 voor bij de raad of niet? 
 

Beantwoording college 

 
Met de aanstaande komst van de Omgevingswet en aanhangende wet- en regelgeving is er niet 
enkel nut voor de vaststelling van beleid ten aanzien van de grond(prijzen), maar is er ook 
noodzaak kaders te scheppen, waarbij de regelgeving wordt nageleefd en/of geïmplementeerd.  
Hiertoe vinden inmiddels (start)gesprekken plaats met een externe partner, welke (mede) het 
beleid zal gaan vormgeven. Gelet op het voorgestane tijdspad is de verwachting dat voor eind 2023 
het grond(prijzen)beleid door de gemeenteraad kan worden vastgesteld. 
 

 
Pagina 33. RES 
 
CDA.J.15 Hoe staat het concreet met de ontwikkelingen rondom de RES 2.0 en kunt u een concreter 
beter geven van het tijdspad om te komen tot die RES 2.0? 
 

Beantwoording college 

 
De RES Zuid-Limburg heeft de afgelopen jaren te maken gehad met een moeizaam traject omtrent 
een landschappelijke verdiepingsstudie. Deze had als basis moeten dienen om gebieden te 
identificeren waarbinnen de provincie medewerking zou verlenen aan zon-op-land projecten, 
aangezien de kernwaarden van het landschap niet aangetast zouden worden. Nu is het zo dat 
verscheidenen trajecten die gestart zijn door de provincie niet met elkaar stroken, zo geeft 
Panorama Zuid Limburg een heel ander beeld dan de landschappelijke verdiepingsstudie. Dit levert 
nogmaals vertraging op, aangezien afstemming plaats moet vinden. Gezien netcongestie is 
grootschalige opwek onmogelijk door het niet verkrijgen van aansluitingen. Het wordt 
daardoor reeds moeilijk om de ambities uit de RES 1.0 te realiseren. Dit jaar wordt daarom enkel 
een voortgangsrapportage opgeleverd. Het opstellen van een RES 2.0 is uitgesteld tot 2025, 
aangezien dan ambities kunnen worden geformuleerd voor de periode na 2030 (wanneer 
netcongestie hopelijk geen grote rol meer speelt). 
 

 
Pagina 39. Omschrijving programma 
Taakveld 0.8 Overige baten en lasten (inclusief taakstellende bezuinigingen en stelposten) 
Aan de taakstellende bezuinigingen en stelposten, zoals die waren opgenomen in de primaire 
begroting 2022, is in 2022 invulling gegeven. Hierdoor komen deze niet terug in de begroting na 
wijziging en in de realisatie (binnen taakveld 0.8). 
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CDA.J.16 Vraag: hoe kunnen wij zien dat aan de taakstellende bezuinigingen is voldaan. Het ging 
om forse bedragen m.n. sociaal domein. In de ontwerpbegroting voor 2023 komen we hier opnieuw 
een taakstelling tegen. Graag cijfermatig onderbouwen. 
 

Beantwoording college 

 
De invulling van een taakstelling kan zowel een incidenteel (gedurende het betreffende 
begrotingsjaar) als een structureel effect hebben op de begroting. Het is gebruikelijk om de 
taakstellingen gedurende het begrotingsjaar in ieder geval incidenteel in te vullen c.q. te 
verwerken op de betreffende begrotingsposten. De incidentele invulling in 2022 heeft 
vanzelfsprekend geen effect op de begroting 2023 en jaren daarna. 
 

 
Pagina 43. Paragraaf Lokale Heffingen 
‘De BIZ-heffing valt formeel ook onder de lokale heffingen, maar wordt vrijwel volledig doorgestort 
aan de stichting BIZ-Valkenburg. Om deze reden wordt de BIZ-heffing in deze paragraaf niet nader 
toegelicht.’ 
 
CDA.J.17 Vraag: vrijwel volledig. Waarom niet volledig? Wie betaald de BsGW kosten voor de 
inning? 
 

Beantwoording college 

 
De Stichting BIZ-Valkenburg ontvangt de daadwerkelijk in het kalenderjaar netto ontvangen BIZ-
bijdragen verminderd met een bedrag ter hoogte van 2% als bijdrage in de perceptiekosten per 
jaar. Dit staat in de getekende uitvoeringsovereenkomst tussen de stichting BIZ-Valkenburg en de 
gemeente. Ook in de raadsnota (van 1 juli 2019) invoering BIZ wordt dit toegelicht. Deze 
perceptiekosten betreffen de kosten die de gemeente (dan wel de BsGW namens de gemeente) 
moet maken voor de belasting en invordering van de BIZ-belasting. 
 

 
Pagina 45. Parkeerbelasting 
‘Dit is inclusief parkeervergunningen en exclusief de parkeeropbrengsten van de parkeergarage.’ 
 
CDA.J.18 Vraag: waarom worden de parkeeropbrengsten van de parkeergarage niet meegenomen? 
Hoeveel zijn de opbrengsten van de parkeergarage? 
 

Beantwoording college 

 
Pagina 45 is onderdeel van de paragraaf Lokale Heffingen, waar de belastingopbrengsten worden 
toegelicht. De opbrengsten van de parkeergarage vallen formeel niet onder de belastingen, om 
deze reden zijn deze hier niet opgenomen. 
 
De opbrengsten van de parkeergarage in 2022 bedragen € 560.000. 
 

 
Pagina 56. Overige gemeentelijke gebouwen 
 
CDA.J.19 U schrijft: ‘Overigens valt de Polfermolen niet onder de voorziening onderhoud 
gebouwen, hiervoor is een separate voorziening opgenomen’.  
Hoe zit dat met sporthal de Bosdries in Berg? 
 

Beantwoording college 

 
De onderhoudskosten voor sporthal de Bosdries zijn onderdeel van de voorziening onderhoud 
gebouwen. 
 



 

Kadernota 2023 64 Technische vragen en beantwoording 

 
Pagina 61. Personeel en organisatie 
‘Het functiehuis van een kleine gemeente als de onze kan niet concurreren tegen het functiehuis 
van andere grote overheidsorganisaties. We zien dat de secundaire arbeidsvoorwaarden van andere 
kleinere gemeenten zijn bijgesteld. Hierin kunnen wij in de toekomst niet achterblijven, wij zullen 
onze secundaire arbeidsvoorwaarden moeten actualiseren.’ 
 
CDA.J.20 Vraag: gezien het ongewenste verloop lijkt een actualisatie dringend noodzakelijk. Is dit 
inmiddels in gang gezet. Zo nee – waarom niet? 
 

Beantwoording college 

 
Ja, dit is inmiddels in gang gezet. 
 

 
Pagina 101. Investeringsreserve huisvesting onderwijs 
 
CDA.J.21 Vraag: wordt deze reserve nog aangevuld na verwerking toegekend investeringskrediet 
Adelante met de restschade? 
 

Beantwoording college 

 
Dit onderwerp zal worden betrokken bij de afwikkeling van de bestemmingsreserve 
watersnoodramp. In hoofdlijnen zijn er hiervoor twee opties: eenmalig aanvullen van de 
investeringsreserve huisvesting onderwijs vanuit deze bestemmingsreservewatersnoodramp; 
structureel aanvullen van de investeringsreserve huisvesting onderwijs vanuit de lagere 
kapitaallasten als gevolg van de afwaardering van het gebouw (of een combinatie van deze beide 
opties). 
 

 
Pagina 101. Reserves 
 
CDA.J.22 Kunt u ons exact aangeven welke reserves, als we kijken naar de afgelopen 5 jaren, elk 
jaar in absolute bedragen zijn gegroeid?  
 
We snappen dat dit veel werk is, maar we willen het toch graag inzichtelijk hebben. Deze vraag 
hoeft ook niet al volgende week maandag te zijn beantwoord, maar wel graag voor de behandeling 
van de jaarrekening en kadernota. 
 
 

Beantwoording college 

 
In de bijlagen bij deze beantwoording is een overzicht opgenomen van de stand van de reserves op 
balansdatum voor de afgelopen 5 jaren, 31 december 2018 t/m 31 december 2022. De mutaties 
kunt u hieruit afleiden. 
 

 
Pagina 108. Waarborgen en garanties 
 
CDA.J.23 Vraag: kunt u uitleggen wat deze geldleningen inhouden en waarom deze toenemen? 
 

Beantwoording college 

 
Dit betreft met name de garantstelling van de gemeente op de sociale woningbouw, via het 
waarborgfonds sociale woningbouw (WSW).  
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Pagina 113. Taakveld 6.1  
‘Taakveld 6.1 sluit met een positief saldo van € 420.000. Dit wordt met name veroorzaakt doordat 
de bijdrage van het Rijk opvang ontheemden Oekraïne hoger is dan de uitgaven die in 2022 zijn 
geweest.’ 
 
CDA.J.24 Vraag: Is dit een financiële meevaller of moet dit geld terug naar het Rijk? 
 

Beantwoording college 

 
Gemeenten hebben van de Rijksoverheid een normbedrag ontvangen dat toeziet op reële 
compensatie van kosten die gemeenten maken voor de opvang van ontheemden uit Oekraïne. 
Wanneer gemeenten significant minder kosten maken dan de uitkering op basis van de 
normbedragen, dan kan de gemeente de werkelijke (lagere) kosten per opvangplek per dag 
declareren. Rekening houdend met het feit dat het ontvangen bedrag ten opzichte van de 
gemaakte kosten door de Rijksoverheid als significant wordt aangemerkt is er een reserve gevormd 
(zoals toegelicht op pagina 103 van de jaarverantwoording 2022) in plaats van een voorziening. 
 

 
Pagina 115. Jaarrekening Polfermolen 
‘Uw raad wordt nader geïnformeerd over het exploitatieresultaat door middel van de jaarrekening 
2022 van de Polfermolen B.V.’ 
 
CDA.J.25 Vraag: het exploitatieresultaat van de Polfermolen maakt deel uit van deze jaarrekening. 
Kunnen wij de jaarrekening van de Polfermolen op korte termijn tegemoet zien? 
 

Beantwoording college 

 
Zodra de definitieve jaarrekening 2022 van de Polfermolen B.V. beschikbaar is zullen wij deze doen 
toekomen aan de gemeenteraad.  
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Bijlage bij beantwoording vragen fractie CDA 
 
(vraag CDA.J.22) 
 
Overzicht reserves 2018 t/m 2022 

 
 
  

(bedragen * € 1.000)

Reserves op balansdatum (historie afgelopen 5 jaar) 31-12-2018 31-12-2019 31-12-2020 31-12-2021 31-12-2022

Algemene reserve 3.110 3.110 3.110 3.110 2.267

Reserve overdracht gelden stichting Herdenking 132

Subtotaal algemene reserve 3.243 3.110 3.110 3.110 2.267

Algemene dekkingsreserve 11.290 13.284 11.471 8.568 7.799

Investeringsreserve automatisering 1.242 1.410 1.624 1.673 1.807

Investeringsreserve huisvesting onderwijs 2.154 2.513 2.864 3.142 806

Investeringsreserve instandhouding monumenten 59 69 72 92 114

Investeringsreserve kunst in de openbare ruimte 175 221 258 261 292

Exploitatiereserve personeel 499 754 690 311 384

Exploitatiereserve welzijnsactiviteiten 727 743 748 763 862

Egalisatiereserve effecten BTW-Compensatiefonds 93 93 93 93 93

Reserve milieu-activiteiten 260 254 254 254 264

Investeringsreserve infra e.d. kop Cauberg 892 961 967 1.037 1.106

Investeringsreserve uitvoering centrumplan 748 675 452 445 421

Reserve opbrengst aandelen Essent 11.711 7.666 7.666 7.666 5.666

Egalisatiereserve parkeerexploitatie 2.125 2.271 2.092 1.633 3.034

Egalisatiereserve sociaal domein 7.725 8.007 8.424 8.620 12.003

Reserve groot onderhoud parkeergarage 144 0

Investeringsreserve strategische projecten 1.700 1.355 1.443 3.729

Reserve evenementen 787 719 672 853

Reserve duurzaamheid 595 521 406 535

Reserve overdracht gelden stichting Herdenking 132 132 132 132

Bestemmingsreserve dekking kapitaallasten 2.520 5.475 8.667

Reserve financiele gevolgen Corona (Covid-19) 715 408 0

Bestemmingsreserve omgevingswet 210 412

Reserve noodfonds gemeente Valkenburg aan de Geul 1.000

Bestemmingsreserve opvang ontheemden 1.702

Bestemmingsreserve watersnoodramp 3.944

Subtotaal bestemmingsreserves 39.844 42.137 43.636 43.303 55.626

Totaal reserves 43.086 45.247 46.746 46.414 57.892
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